
Protokół Nr XXX/2022 

z posiedzenia Sesji Rady Powiatu w dniu 30 czerwca 2022 r. 

odbytego w Starostwie Powiatowym w Olecku, przy ul. Kolejowej 32 

Obrady rozpoczęto 30 czerwca 2022 o godz. 13:00, a zakończono o godz. 15:15 

tego samego dnia. 

Ad 1. Otwarcie sesji.  

Przewodniczący Rady Powiatu w Olecku – Kazimierz Iwanowski otworzył 

posiedzenie XXX Sesji Rady Powiatu.  

Radni oraz osoby uczestniczące w Sesji zostali zapoznani z informacją 

dotyczącą zasad ochrony danych osobowych. 

Klauzula informacyjna dotycząca przetwarzania danych osobowych została podana 

do publicznej wiadomości, także wywieszona przed salą konferencyjną.  

Uwag do protokołu Sesji nr XXIX/2022 z dnia 28 kwietnia 2022 r. nie zgłoszono. 

Ad 2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodniczący Rady Powiatu w Olecku stwierdził quorum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych decyzji: na 15 radnych stanowiących ustawowy skład 

Rady obecnych było 14 (lista obecności w załączeniu – załącznik nr 1 do protokołu).  

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków. Obecni radni: 

1. Zofia Bordzio 

2. Karol Czerwiński 

3. Marek Dobrzyń 

4. Andrzej Dunaj 

5. Tomasz Dziokan 

6. Jerzy Gołembiewski 

7. Czesław Gontar 

8. Kazimierz Iwanowski 

9. Tomasz Kosobudzki 

10. Teresa Krajewska 

11. Danuta Maciejewska 

12. Jerzy Openchowski 

13. Izabela Sertel 
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14. Sławomir Karol Szerel 

15. Henryk Stanisław Trznadel 

Ad 3. Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Powiatu w Olecku poinformował, że  wszyscy radni 

otrzymali następujący porządek XXX Sesji: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Informacja Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu i o działalności Zarządu w 

okresie międzysesyjnym. 

5. Informacje Przewodniczącego Rady Powiatu z okresu międzysesyjnego. 

6. Wnioski i oświadczenia radnych. 

7. Wnioski Komisji Stałych Rady. 

8. Podjęcie uchwał: 

a) w sprawie zmiany w składzie osobowym Komisji Budżetu, Finansów i Gospodarki; 

b) w sprawie pozostawienia petycji bez rozpatrzenia; 

c) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Oleckiego na lata 

2022 – 2034;  

d) w sprawie zmian budżetu powiatu na rok 2022. 

9. Raport o stanie Powiatu Oleckiego za 2021 rok: 

a) debata nad raportem; 

b) podjęcie uchwały w sprawie wotum zaufania dla Zarządu Powiatu w Olecku. 

10. Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania finansowego Powiatu Oleckiego wraz 

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2021 rok. Udzielenie absolutorium 

Zarządowi Powiatu w Olecku.  

a) rozpatrzenie sprawozdania finansowego za 2021 rok, sprawozdania z 

wykonania budżetu powiatu za 2021 rok oraz informacji o stanie mienia Powiatu 

Oleckiego; 

b)  opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie o sprawozdaniu z wykonania 

budżetu powiatu za 2021 rok; 

c)  opinia Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Olecku; 

d)  opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie w sprawie udzielenia 

Zarządowi Powiatu w Olecku absolutorium za 2021 r.; 
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e)  dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budżetu powiatu za 2021 rok oraz 

nad sprawozdaniem finansowym; 

f)  podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego Powiatu Oleckiego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 

za rok 2021; 

g)  podjęcie uchwały w sprawie absolutorium Zarządowi Powiatu w Olecku z tytułu 

wykonania budżetu za 2021 rok. 

11. Odpowiedzi na zgłoszone wnioski radnych. 

12. Zapytania i interpelacje radnych. 

13. Wolne wnioski i sprawy różne. 

14.  Zamknięcie obrad. 

Zwrócił się do radnych z zapytaniem, czy są uwagi do porządku posiedzenia. 

Uwag nie zgłoszono. 

Przystąpiono do realizacji powyższego porządku. 

Ad 4. Informacja Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu i o działalności 

Zarządu w okresie międzysesyjnym. 

Przewodniczący Rady Powiatu w Olecku zwrócił się z prośbą do Starosty 

Oleckiego o wystąpienie i przedstawienie informacji z wykonania uchwał Rady 

Powiatu i o działalności Zarządu w okresie międzysesyjnym.  

Starosta Olecki – Marzanna Pojawa-Grajewska poinformowała, że informacje 

z okresu międzysesyjnego zostały przesłane radnym (informacja w załączeniu – 

załącznik nr 2 do protokołu): 

Informacja z realizacji uchwał Rady Powiatu w Olecku i pracy Zarządu Powiatu 

w okresie międzysesyjnym za okres od 28 kwietnia do 30 czerwca 2022 r.  

W okresie od 28 kwietnia do 30 czerwca 2022 r. odbyły się 4 posiedzenia Zarządu 

Powiatu na których rozpatrywano sprawy związane z wykonywaniem zadań 

wynikających z bieżącej działalności Zarządu Powiatu, powiatowych jednostek 

organizacyjnych i Starostwa Powiatowego w Olecku.  

Obradowano w składzie zapewniającym quorum, niezbędne do podejmowania 

uchwał i rozstrzygnięć. Poza członkami Zarządu, w posiedzeniach uczestniczyli: 

Skarbnik Powiatu, Sekretarz Powiatu oraz dyrektorzy jednostek organizacyjnych 

powiatu i naczelnicy wydziałów referujący tematy będące przedmiotem posiedzenia. 
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W okresie sprawozdawczym Zarząd Powiatu podjął 12 uchwał w sprawach: 

1) zmian budżetu powiatu na rok 2022; 

Dochody po zmianie wynoszą 73.075.172,11 zł 

Dochody bieżące w wysokości 59.215.794,85 zł 

Dochody majątkowe                 13.859.377,26 zł 

Wydatki po zmianie wynoszą   77.226.573,51 zł  

Wydatki bieżące w wysokości  62.271.212,08 zł 

Wydatki majątkowe w wysokości 14.995.361,43 zł.  

2) ustalenia planu finansowego dla wydzielonego rachunku Funduszu Pomocy 

Powiatu Oleckiego; 

Zarząd ustalił plan finansowy dla wydzielonego rachunku środków Funduszu Pomocy 

Powiatu Oleckiego: 

Dochody 2022 
Dział Rozdział Nazwa zadania Plan 

758 75814 Środki na dofinansowanie własnych zadań bieżących 109 886,00  

                                 Razem 109 886,00 

 
Wydatki 2022 

Dział Rozdział Nazwa zadania Plan 

754 75495  Organizacja miejsc pobytu uchodźców z obszaru 

objętego konfliktem zbrojnym na terenie Ukrainy  

- Starostwo Powiatowe w Olecku 

108 430,00 

801 80115 Dodatkowe zadania oświatowe  

– Zespół Szkół Licealnych i Zawodowych w Olecku 

1 290,00 

801 80120 Dodatkowe zadania oświatowe  

– I Liceum Ogólnokształcące w Olecku 

166,00 

Razem 109 886,00 

 

3) przyjęcia i przekazania sprawozdania finansowego za rok 2021; 

4) rozstrzygnięcia otwartego konkursu ofert na realizację zadań publicznych 

Powiatu Oleckiego w 2022r. z zakresu kultury, kultury fizycznej i działalności na 

rzecz organizacji pozarządowych; 
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Wyniki otwartego konkursu ofert na realizację zadań publicznych Powiatu Oleckiego 

w 2022 r. z zakresu kultury, kultury fizycznej i działalności na rzecz organizacji 

pozarządowych przez organizacje pozarządowe oraz inne podmioty zrównane 

przedstawiają się następująco: 

LL.p. 

Nazwa zadania 
publicznego 

Nazwa oferenta Tytuł zadania 

Wysokość 
przyznanych 

środków 
publicznych – 

kwota dotacji w zł 
 

 1.  

kultura, sztuka, 
ochrona dóbr 
kultury i 
dziedzictwa 
narodowego 

„Przypisani Północy”  
Stowarzyszenie Kulturalne  

„Ponad 
granicami”  

3 000,00  

 

 2. 

wspieranie i 
upowszechnianie 
kultury fizycznej 

Powiatowe Oleckie 
Stowarzyszenie Sportowe w 
Olecku  

„Sprawni i młodzi 
50+”  

1 500,00  

 

 3. 

Szkolny Klub Sportowy 
Niesłyszących „Olimpijczyk” 

„Tacy sami” 4 500,00 

  

 

 4. 

Ludowy Uczniowski Klub 
Sportowy „HIDORI” przy 
Szkole Podstawowej nr 4 z 
Oddziałami Integracyjnymi im. 
ks. Jana Twardowskiego w 
Olecku 

„Trenuj z 
mistrzem” 

3 000,00 

  

 5. 

Stowarzyszenie KS GRANIT w 
Olecku 

„Bawimy się 
sportem” 

2 500,00 

 

 6. 

Międzyszkolny Ludowy Klub 
Sportowy „Czarni” 

„Piłka nożna 
wśród młodzieży” 

2 000,00 

 

 7. 

Stowarzyszenie Rodziców 
Osób Niepełnosprawnych i 
Osób Wspierających przy 
Warsztacie Terapii Zajęciowej 
w Olecku 

„Sport na 
zdrowie” 

2 000,00 

  

 8. 

Olecka Szkoła Sztuk Walki 
Karate Kyokushin 

„Karate trenujemy 
– Powiat 
promujemy” 

6 500,00 

  

 

 9. 

Działalność na 
rzecz organizacji 
pozarządowych 
oraz podmiotów 
wymienionych w 
art. 3 ust. 3 
ustawy o 
działalności 
pożytku 
publicznego i o 
wolontariacie 

Fundacja Rozwoju Ziemi 
Oleckiej 

„Centrum 
Organizacji 
Pozarządowych w 
Olecku” 

8 400,00 

5) przyjęcia regulaminu organizacyjnego Domu Pomocy Społecznej „Zacisze” w 

Kowalach Oleckich; 
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6) udzielenia pełnomocnictwa Dyrektorowi Domu Pomocy Społecznej „Zacisze” w 

Kowalach Oleckich do prowadzenia spraw związanych z budową i 

wyposażeniem Centrum Opiekuńczo-Mieszkalnego w Kowalach Oleckich; 

7) zmiany planu finansowego dla wydzielonego rachunku Funduszu Pomocy 

Powiatu Oleckiego; 

Plan finansowy dla wydzielonego rachunku środków Funduszu Pomocy Powiatu 

Oleckiego przedstawia się następująco: 

Dochody 2022 
Dział Rozdział Nazwa zadania Plan 

758 75814 Środki na dofinansowanie własnych zadań 

bieżących 

293 703,00 

  Razem 293 703,00 

 
Wydatki 2022 

Dział Rozdział Nazwa zadania Plan 

754 75495 Organizacja miejsc pobytu uchodźców  

z obszaru objętego konfliktem zbrojnym na 

terenie Ukrainy - Starostwo Powiatowe w Olecku 

273 630,00 

 

852 85295 Organizacja miejsc pobytu uchodźców z obszaru 

objętego konfliktem zbrojnym na terenie Ukrainy - 

Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w Olecku 

9 960,00 

754 75495 Transport do miejsc zakwaterowania – 

Komenda Powiatowa Państwowej Straży 

Pożarnej w Olecku 

1 920,00 

801 80115 Dodatkowe zadania oświatowe – Zespół Szkół 

Licealnych i Zawodowych w Olecku 

2 681,00 

801 80120 Dodatkowe zadania oświatowe –  

I Liceum Ogólnokształcące w Olecku 

4.189,00 

854 85406 Dodatkowe zadania oświatowe – Powiatowe 

Centrum Wspierania Edukacji w Olecku 

1 323,00 

  Razem 293 703,00 

 
8) zmian budżetu powiatu na rok 2022; 

Dochody po zmianie wynoszą 73.253.140,11 zł 

Dochody bieżące w wysokości 59.393.762,85 zł 
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Dochody majątkowe                 13.859.377,26 zł 

Wydatki po zmianie wynoszą   77.404.541,51 zł  

Wydatki bieżące w wysokości  62.449.180,08 zł 

Wydatki majątkowe w wysokości 14.995.361,43 zł.  

9) zmiany planu finansowego dla wydzielonego rachunku Funduszu Pomocy 

Powiatu Oleckiego;  

Dochody 2022 
Dział Rozdział Nazwa zadania Plan 

758 75814 Środki na dofinansowanie własnych zadań bieżących 301.365,00 

  Razem 301.365,00 

 
Wydatki 2022 

Dział Rozdział Nazwa zadania Plan 

754 75495 Organizacja miejsc pobytu uchodźców  

z obszaru objętego konfliktem zbrojnym na terenie 

Ukrainy - Starostwo Powiatowe w Olecku 

273.630,00 

 

852 85295 Organizacja miejsc pobytu uchodźców z obszaru 

objętego konfliktem zbrojnym na terenie Ukrainy - 

Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w Olecku 

9.960,00 

754 75495 Transport do miejsc zakwaterowania – Komenda 

Powiatowa Państwowej Straży Pożarnej w Olecku 

1.920,00 

801 80115 Dodatkowe zadania oświatowe – Zespół Szkół 

Licealnych i Zawodowych w Olecku 

4.118,00 

801 80120 Dodatkowe zadania oświatowe –  

I Liceum Ogólnokształcące w Olecku 

8.877,00 

854 85406 Dodatkowe zadania oświatowe – Powiatowe 

Centrum Wspierania Edukacji w Olecku 

2.860,00 

  Razem 301.365,00 

 

10) wyrażenia opinii dotyczącej zaliczenia drogi wewnętrznej położonej na terenie 

Gminy Wieliczki w obrębie wsi Sobole od drogi wojewódzkiej nr DW 655 do 

kategorii drogi gminnej;  

Zarząd wyraził pozytywną opinię w sprawie zaliczenia do kategorii drogi gminnej 

drogę wewnętrzną położoną na terenie Gminy Wieliczki, w miejscowości Sobole od 
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drogi wojewódzkiej nr 655 Kąp-Wydminy-Olecko-Raczki-Suwałki-Rutka Tartak na 

działce o numerze ewidencyjnym 196 w obrębie wsi Sobole oraz częściowo na 

działce o numerze ewidencyjnym 73 w obrębie wsi Sobole.  

11) zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Samodzielnego Publicznego 

Zespołu Zakładów Opieki Długoterminowej w Olecku Kolonia za 2021 rok;  

Sprawozdanie roczne z wykonania planu finansowego za 2021 rok obejmuje: 

sprawozdanie z działalności SPZZOD za 2021 rok, rachunek zysków i strat za rok 

2021 zamykający się zyskiem netto w kwocie 14 707,73 zł, bilans zamykający się 

sumą bilansową w kwocie 4 591 817,23 zł. 

12) przeprowadzenia konsultacji z organizacjami pozarządowymi i innymi 

podmiotami zrównanymi działającymi na terenie powiatu oleckiego projektu 

uchwały Rady Powiatu w Olecku w sprawie zmiany uchwały nr XLI/243/2018 

Rady Powiatu w Olecku z dnia 28 czerwca 2018r. w sprawie określenia 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli szkół 

niewymienionych w art. 42 ust. 7 pkt 3 ustawy Karta Nauczyciela.  

Konsultacje w/w projektu uchwały zostaną przeprowadzone z organizacjami 

pozarządowymi od 1 lipca do 25 lipca 2022r.  

Realizacja uchwał Rady Powiatu 

Uchwały podjęte na Sesji Rady Powiatu w Olecku w dniu 28 kwietnia 2022 r. zostały 

objęte zakresem nadzoru Wojewody Warmińsko-Mazurskiego, a także przekazane 

do właściwych wydziałów Urzędu i jednostek organizacyjnych – w celu realizacji oraz 

opublikowane w Biuletynie Informacji Publicznej Starostwa Powiatowego w Olecku.  

Opracowanie projektów uchwał i materiałów na XXX Sesję Rady Powiatu w 

Olecku 

Zarząd przedstawił Radzie Powiatu 3 projekty uchwał będących przedmiotem 

obrad dzisiejszej Sesji w sprawach: 

1) rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego Powiatu Oleckiego wraz 

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za rok 2021.  

2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Oleckiego na lata 2022-2034.  

3) zmian budżetu powiatu na rok 2022.  

Zarząd zapoznał się z następującymi projektami uchwały Rady Powiatu: 
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1) zmiany w składzie osobowym Komisji Budżetu, Finansów i Gospodarki Rady 

Powiatu w Olecku.  

2) pozostawienia petycji bez rozpatrzenia.  

3) wotum zaufania dla Zarządu Powiatu w Olecku.  

4) absolutorium dla Zarządu Powiatu w Olecku z tytułu wykonania budżetu Powiatu 

Oleckiego za 2021 rok.  

Posiedzenia Zarządu Powiatu, na których Zarząd: 

1. Przyjął informację z gospodarowania mieniem powiatu.  

2. Zawarł umowę z Powiatem Gołdapskim oraz Powiatem Ełckim – udzielenie 

pomocy finansowej w formie dotacji celowej w wysokości po 3 980,75 zł 

Powiatowi Oleckiemu na dofinansowanie kosztów związanych z utrzymaniem 

portalu turystycznego Krainy EGO (Ełk-Gołdap-Olecko) www.egoturystyka.pl. 

Dotacja zostanie przeznaczona na odnowienie domeny www.egoturystyka.pl, 

hosting portalu, opiekę serwisową i nadzór techniczny, moduł do współpracy ze 

statystykami, klucz SSL, wynagrodzenie z pochodnymi pracodawcy osoby do 

prowadzenia i aktualizowania portalu. 

3. Zatwierdził plan kontroli organizacji pozarządowych na 2022 rok. 

4. Udzielił upoważnienia Dyrektorowi PCPR w Olecku do reprezentowania Powiatu 

Oleckiego w zakresie realizacji umowy w sprawie udzielenia w 2022 roku dotacji 

na dofinansowanie realizacji zadań własnych, związanych z rozwojem sieci 

mieszkań chronionych, w ramach Programu „Za życiem” – mieszkania chronione 

na rok 2022. 

Zakres upoważnienia obejmuje: przeprowadzenie procedury zakupu 2 lokali 

mieszkalnych o powierzchni ok. 40 m2 i 58m2 zgodnie z obowiązującymi przepisami z 

zakresu zamówień publicznych, zakup wyposażenia mieszkań, o których mowa 

powyżej, rozliczenie dotacji w zakresie rzeczowym i finansowym oraz sporządzenie 

rocznego sprawozdania w tym zakresie, inne czynności niezbędne do realizacji 

zadania, wynikające z zawartej umowy. 

5. Przyjął informację dotyczącą realizacji zadań remontowych na drogach 

powiatowych przygotowaną przez Powiatowy Zarząd Dróg w Olecku.  

6. Wyraził zgodę na złożenie wniosku o udzielenie wsparcia finansowego 

z Rządowego programu „Aktywna tablica” w ZST w Olecku. Do Technikum nr 2 
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zaplanowano zakup 2 nowoczesnych interaktywnych monitorów dotykowych, 

natomiast do Szkoły Branżowej I Stopnia nr 2 zakup 2 laptopów i tablicy 

interaktywnej z projektorem ultrakrótkoogniskowym. 

7. Na wniosek Sportowego Klubu Tańca Towarzyskiego „Promenada” dofinansował 

w wysokości 500 zł XX Ogólnopolski Turniej Tańca Sportowego „LEGA DANCE 

CUP” 2022 z przeznaczeniem na zakup pucharów, medali i nagród uczestnikom 

turnieju. 

8. W związku z przejściem na emeryturę głównej księgowej ZSLiZ oraz OSWDG w 

Olecku, Zarząd podjął decyzję o utworzeniu z dniem 01.01.2023 r. wspólnej 

obsługi finansowo-płacowej dla wszystkich placówek oświatowych, dla których 

organem prowadzącym jest Powiat Olecki w ramach struktur organizacyjnych 

Starostwa Powiatowego w Olecku. 

9. Wyraził zgodę na zwolnienie dzierżawcy Dworku Mazurskiego z czynszu za 

wykonane naprawy (3 domków nr 4, 10 i 12 oraz naprawy kanalizacji) na okres 6 

miesięcy tj. od 01.07.2022 r. do 31.12.2022 r. oraz na zwolnienie na kolejne 6 

miesięcy z czynszu w zamian za naprawę dachu na budynku głównym w celu 

powstrzymania dalszych uszkodzeń oraz Domku nr 1, który po ostatnich ulewach 

wymaga naprawy dachu. 

10. Przyjął raport o stanie powiatu za 2021 rok, który obejmuje podsumowanie 

działalności zarządu powiatu w roku poprzednim, w szczególności realizację 

polityk, programów i strategii, uchwał rady powiatu i budżetu obywatelskiego.  

Ponadto Powiat Olecki uzyskał dofinansowanie w drugiej edycji Rządowego 

Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji Strategicznych. Przyznano dofinansowane 

Powiatowi Oleckiemu do 2 z 3 złożonych wniosków: 

1) Modernizacja tzw. starej bryły szpitala w Olecku z przeznaczeniem na Oddział 

Geriatryczny i Ośrodek Rehabilitacji Dziennej w Olecku – 5 000 000 zł (wkład 

własny 885 000 zł tj. 15%), 

2) Przebudowa drogi powiatowej nr 1909N na odcinku Nowy Młyn-Jelitki – 

13 775 000 zł (wkład własny 725 000 zł tj. 5%). Powyższa droga łączy powiat 

olecki z powiatem ełckim i węzłem w miejscowości Wysokie, który znajduje się 

na drodze Via Baltica.  
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Zespół ratowników medycznych szpitala „Olmedica” w Olecku w składzie: Izabela 

Gorlo, Łukasz Jermak i Marcin Mielniczek zajął drugie miejsce w XV Mistrzostwach 

Regionalnych Ratownictwa Medycznego w Serwach koło Augustowa. 

W związku z informacją Wojewody Warmińsko-Mazurskiego dotyczącą aktualizacji 

listy zadań do realizacji z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg i zmniejszeniem 

dofinansowania do limitu dostępnych środków RFRD na realizację inwestycji 

drogowej pn. „Przebudowa drogi powiatowej Nr 1814N Jaśki-Dobki, Zarząd Powiatu 

w Olecku wystąpił do Burmistrza Olecka z prośbą o zabezpieczenie środków 

finansowych w projekcie budżetu na lata 2023-2024 na realizację w/w inwestycji.  

Burmistrz Olecka pismem znak: GKO.7021.12.5.2022 z 02.06.2022 r. poinformował, 

iż ze względu na ograniczone możliwości finansowe Gmina nie jest w stanie wnieść 

tak wysokiego wkładu własnego (1.571.465,00 zł). Wstępne rozliczenie zakładało 

wkład Gminy Olecko w kwocie 785.732,50 zł.  

Ponadto Starosta Olecki uczestniczyła: 

1) 03.05.2022r. udział w obchodach 231 rocznicy uchwalenia Konstytucji 3 Maja.  

2) 15.05.2022r. udział w uroczystym rozdaniu nagród uczestnikom Mistrzostw 

Mażoretek Okręgu Północno-Wschodniego Związku Sportowego Mażoretek.  

3) 16.05.2022r. udział w uroczystym otwarciu wielofunkcyjnego boiska przy 

Ośrodku Szkolno-Wychowawczym dla Dzieci Głuchych w Olecku. Inwestycja 

wyniosła 764 tys. zł i została w całości sfinansowana z Rządowego Funduszu 

Inwestycji Lokalnych.  

4) 18.05.2022r. udział w Przeglądzie Artystycznym Talentów Osób 

Niepełnosprawnych zorganizowanym przez Stowarzyszenie Pomocna Dłoń, 

które działa przy Domu Pomocy Społecznej „Zacisze” w Kowalach Oleckich. 

5) 29.05.2022r. udział w zawodach spławikowych z okazji Dnia Dziecka, które 

odbyły się na łowisku Piskorz przy targowisku miejskim w Olecku.  

6) 03.06.2022r. udział w wideokonferencji – spotkanie z Wojewodą Warmińsko-

Mazurskim w sprawie promesy z programu Polski Ład.  

7) 09.06.2022r. spotkanie z Naczelnikami Wydziałów Starostwa Powiatowego w 

Olecku.  

8) 10.06.2022r. udział w uroczystym rozdaniu nagród uczestnikom konkursu z 

wiedzy prawnej Powiatu Oleckiego, który odbył się w I Liceum 
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Ogólnokształcącym im. Jana Kochanowskiego w Olecku. Organizatorem była 

Fundacja Rozwoju i Wsparcia Pasieka z Rzeszowa realizująca zadanie publiczne 

pn. „Prowadzenie punktu nieodpłatnej pomocy prawnej, nieodpłatnego 

poradnictwa obywatelskiego i mediacji oraz edukacji prawnej w powiecie oleckim 

w 2022 r.” 

9) 15.06.2022r. udział w XVII Regionalnym Turnieju Tenisa Stołowego Osób 

Niepełnosprawnych, który odbył się w Hali Lega w Olecku.  

10) 19.06.2022r. udział w festynach rodzinnych: Bezpieczny powiat 2022, Zdrowa 

rodzina, szczęśliwa rodzina, które odbyły się na placu w centrum Olecka.  

11) 29.06.2022r. udział w posiedzeniu Komisji Bezpieczeństwa oraz w Zespole 

Zarządzania Kryzysowego, które odbyło się w Starostwie Powiatowym w Olecku.  

Starosta Olecki uzupełniła przesłane informacje informując, że w dniu 

wczorajszym na posiedzeniu Powiatowego Zespołu Zarządzania Kryzysowego wzięli 

udział przedstawiciele 44. Batalionu Wojsk Obrony Terytorialnej. Pani porucznik 

poinformowała, iż z dniem 29 czerwca 44. Batalion przejął rejon stałej 

odpowiedzialności 42. Batalionu, w tym również powiat olecki. Rejonowi 

odpowiedzialności będzie podlegał Ełk i Olecko. Uzgodnienia będą robione na 

poziomie Ełku, Olecka, a nie Giżycka. W najbliższym ustalonym terminie odbędzie się 

spotkanie z dowódcą batalionu oraz jego przedstawicielami w celu wypracowania 

dalszych wspólnych działań w zakresie zarządzania kryzysowego. 

Irpieńska Rada Miejska i Rada Rejonu Buczańskiego zwróciła się do Starostwa 

Powiatowego w Olecku z prośbą o pomoc dla mieszkańców Irpienia i Buczy. 

Powiatowy Koordynator do spraw pomocy uchodźcom z Ukrainy – radna Teresa 

Krajewska nawiązała współpracę z dyrektorem Caritasu diecezji ełckiej, w ramach 

której został zorganizowany do Irpienia i Buczy transport m.in. niezbędnych środków 

medycznych i produktów żywnościowych.  

Starosta Olecki podziękowała radnej Teresie Krajewskiej za zaangażowanie, 

niesienie pomocy na rzecz obywateli Ukrainy. 

Przewodniczący Rady Powiatu zapytał o dalsze losy drogi Jaśki – Dobki, na 

którą był składany projekt.  

Starosta Olecki poinformowała, że można podjąć się inwestycji remontu drogi, 

jednak koszty wkładu własnego są bardzo wysokie, trzeba wyłożyć ponad 1.500.000 

zł ze strony powiatu i 1.571.465 zł ze strony gminy. W odpowiedzi na pismo czy 
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gmina znajdzie fundusze na wkład do tej inwestycji, Burmistrz Olecka poinformował, 

że nie ma takich funduszy zabezpieczonych w budżecie na lata 2023-24. W związku 

z powyższym powiat nie jest w stanie dźwignąć sam wkładu własnego, który opiewa 

na kwotę ponad 3 mln zł. 

Przewodniczący Rady Powiatu podziękował Staroście za wyjaśnienia i dodał, 

że dyskusja na temat drogi Jaśki – Dobki toczy się od kilku lat. Powiat otrzymał 

niższą kwotę dofinansowania niż było przewidziane. Stwierdził, że tradycją przy 

wspólnych inwestycjach drogowych na terenie powiatu jest to, że gminy 

dofinansowują w połowie z powiatem to, czego brakuje z dofinansowania 

otrzymanego ze środków unijnych, Wojewody czy innych, z których powiat korzysta 

lub o które się ubiega. Dodał, że droga, jak wynika z informacji przedstawionych 

przez Starostę, nie będzie zrealizowana, ponieważ brakuje pieniędzy.  

Zacytował fragment pisma z 31.05.2022 r. do Burmistrza z prośbą o dofinansowanie 

budowy tej drogi: „(…) w związku z powyższym proszę o informację, czy wskazana 

kwota zostanie zabezpieczona w projekcie budżetu gminy na lata 2023-24” i 

fragment odpowiedzi z 02.06.2022: „ze względu na zaplanowany budżet nie mamy 

możliwości współfinansować przedmiotowego zadania”. Dodał, iż należy 

domniemywać, że budżet na lata 2023-24 jest już zaplanowany. Stwierdził, że droga 

wypadnie na kolejne lata i nie wiadomo kiedy będzie zrobiona.  

Więcej pytań do przedstawionych informacji nie zgłoszono. 

Ad 5. Informacje Przewodniczącego Rady Powiatu z okresu międzysesyjnego. 

Przewodniczący Rady Powiatu podziękował Staroście Oleckiemu za 

przekazane życzenia z okazji Dnia Samorządowca, które umieszczone były na 

oficjalnej stronie Starostwa i na Facebooku. Dodał, że jest przekonany, iż wspólnie, z 

wzajemnym szacunkiem, będziemy pracować dla wspólnoty powiatowej. 

Poinformował, że życzenia przyszły również od Zastępcy Komendanta Wyższej Szkoły 

Policji w Szczytnie – insp. dr Andrzeja Żylińskiego oraz od Społecznego Towarzystwa 

Oświatowego. W imieniu swoim i radnych podziękował wszystkim za życzenia. 

Poinformował, że Wicestarosta Marek Dobrzyń otrzymał, z rąk Ministra Mariusza 

Kamińskiego, Odznakę Honorową za Zasługi dla Samorządu Terytorialnego. 

Odznakę przyznano podczas uroczystości Dnia Samorządu Terytorialnego z 

udziałem kierownictwa Ministerstwa Spraw Wewnętrznych i Administracji. 

Uroczystość odbyła się 30.05.2022 r. w kancelarii Prezesa Rady Ministrów w 

Warszawie.  
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Pogratulował Wicestaroście Oleckiemu wyróżnienia oraz podziękował za promocję 

naszego powiatu. 

Poinformował, że odpowiedź w sprawie sanatorium była przesłana radnym. 

Stwierdził, że ważne jest zwracanie uwagi na pewne okoliczności oraz ograniczenia z 

tym związane. 

Ad 6. Wnioski i oświadczenia radnych. 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że na posiedzeniach Komisji 

Stałych radni nie zgłosili wniosków. 

Zwrócił się z prośbą o zgłaszanie wniosków. 

Radna Teresa Krajewska podziękowała Staroście za docenienie aktywności 

związanej z koordynacją pomocy uchodźcom wojennym z Ukrainy. Dodała, że 

pochwała jest zachętą do dalszej działalności.  

Poinformowała, że miasta Bucza i Irpień zwróciły się do samorządu miasta i powiatu 

o pomoc humanitarną. Wykonanie takiego zadania dla samorządu to rzecz niezwykle 

trudna. Dodała, że nawiązała współpracę z księdzem dyrektorem Caritas w Ełku i 

pomoc została wysłana. Przekazano 8 ton żywności i 8 ton środków higieny 

osobistej, opatrunkowych i leków o wartości ponad 75 tysięcy zł. Podziękowała 

dyrektorowi Caritas Diecezji Ełckiej księdzu Dariuszowi Kruczyńskiemu za 

zrozumienie i zrealizowanie prośby. Stwierdziła, że pomoc Ukrainie jest naszym 

wspólnym priorytetem. Każda osoba, która może coś w tej sprawie zrobić jest, 

niezależnie od poglądów, bardzo mile widziana. 

Ad 7. Wnioski Komisji Stałych Rady. 

Przewodniczący Rady Powiatu w Olecku poinformował, że na posiedzeniach 

Komisji Stałych odbytych w dniu 27 czerwca 2022 r. zgłoszono następujące wnioski: 

Komisja Zdrowia, Oświaty i Bezpieczeństwa oraz Komisja Budżetu, Finansów i 

Gospodarki zgłosiły wniosek o wystawienie na sprzedaż działki o powierzchni 2,7 

ha, stosując najwyższe stawki w okolicy, co daje około 2 mln zł. 

Dodał, że wniosek został przegłosowany i taki wniosek dostaje Zarząd Powiatu, jako 

organ wykonawczy Rady Powiatu, do dalszego procedowania. Wyjaśnił, że na 

posiedzeniu Sesji Rady Powiatu wniosek nie będzie głosowany, ponieważ w 

projekcie budżetu na rok 2022 jest zapis, że działka ta jest ujęta do sprzedaży. Po 



 15 

konsultacji z radcą prawnym jest decyzja, że wniosek skierowany zostaje do 

realizacji przez Zarząd, który jest organem wykonawczym Rady. 

Stwierdził, że należy szukać rozwiązania, ogłaszać i zobaczymy, co z tego wyniknie. 

Budżet zmieniany jest na każdej sesji, więc sprawa jest otwarta. 

Ad 8. Podjęcie uchwał: 

Ad 8 a) w sprawie zmiany w składzie osobowym Komisji Budżetu, Finansów i 

Gospodarki. 

Przewodniczący Rady Powiatu w Olecku poinformował, że projekt uchwały w 

sprawie zmiany w składzie osobowym Komisji Budżetu, Finansów i Gospodarki był 

przesłany radnym oraz omawiany i analizowany na posiedzeniach Komisji Stałych. 

Dodał, że w związku ze złożoną przez nowego radnego gotowością do pracy w 

Komisji Budżetu, Finansów i Gospodarki, dokonuje się zmiany w składzie osobowym 

tej komisji. 

Zwrócił się z prośbą o uwagi i pytania do przedłożonego projektu uchwały. 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie: 

zmiany w składzie osobowym Komisji Budżetu, Finansów i Gospodarki. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Zofia Bordzio, Karol Czerwiński, Marek Dobrzyń, Andrzej Dunaj, Tomasz Dziokan, 

Jerzy Gołembiewski, Czesław Gontar, Kazimierz Iwanowski, Tomasz Kosobudzki, 

Teresa Krajewska, Danuta Maciejewska, Izabela Sertel, Henryk Stanisław Trznadel 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Jerzy Openchowski 

NIEOBECNI (1) 

Sławomir Karol Szerel 

Po odczytaniu opinii Komisji Stałych Rady Powiatu w Olecku (opinie komisji w 

załączeniu – załącznik nr 3 do protokołu), Rada Powiatu w Olecku, w obecności 14 
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radnych, 13 głosami „za” i 1 „wstrzymującym się” podjęła Uchwałę Nr 

XXX/230/2022 w sprawie zmiany w składzie osobowym Komisji Budżetu, Finansów i 

Gospodarki (uchwała w załączeniu – załącznik nr 4 do protokołu). 

Przewodniczący Rady Powiatu w Olecku pogratulował radnemu Jerzemu 

Openchowskiemu i życzył sukcesów w pracy tej komisji. 

Ad 8 b) w sprawie pozostawienia petycji bez rozpatrzenia. 

Przewodniczący Rady Powiatu w Olecku poinformował, że projekt uchwały w 

sprawie pozostawienia petycji bez rozpatrzenia był przekazany radnym, omawiany 

oraz analizowany na posiedzeniach Komisji Stałych. Dodał, że petycja wpłynęła do 

innych urzędów, była źle zaadresowana.  

Zwrócił się z prośbą o uwagi i pytania do przedłożonego projektu uchwały. 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie: 

pozostawienia petycji bez rozpatrzenia. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Zofia Bordzio, Karol Czerwiński, Marek Dobrzyń, Andrzej Dunaj, Tomasz Dziokan, 

Jerzy Gołembiewski, Czesław Gontar, Kazimierz Iwanowski, Tomasz Kosobudzki, 

Teresa Krajewska, Danuta Maciejewska, Jerzy Openchowski, Izabela Sertel, Henryk 

Stanisław Trznadel 

NIEOBECNI (1) 

Sławomir Karol Szerel  

Po odczytaniu opinii Komisji Stałych Rady Powiatu w Olecku (opinie komisji w 

załączeniu – załącznik nr 3 do protokołu), Rada Powiatu w Olecku, w obecności 14 

radnych, jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXX/231/2022 w sprawie 

pozostawienia petycji bez rozpatrzenia (uchwała w załączeniu – załącznik nr 5 do 

protokołu). 
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Ad 8 c) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Oleckiego na 

lata 2022–2034. 

Przewodniczący Rady Powiatu w Olecku poinformował, że projekt uchwały w 

sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Oleckiego na lata 2022 – 

2034 był przekazany radnym, omawiany oraz analizowany na posiedzeniach Komisji 

Stałych.   

Zwrócił się z prośbą o uwagi do przedłożonego projektu uchwały. 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie: 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Oleckiego na lata 2022 – 2034. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Zofia Bordzio, Karol Czerwiński, Marek Dobrzyń, Andrzej Dunaj, Tomasz Dziokan, 

Jerzy Gołembiewski, Czesław Gontar, Kazimierz Iwanowski, Tomasz Kosobudzki, 

Teresa Krajewska, Danuta Maciejewska, Jerzy Openchowski, Izabela Sertel, Henryk 

Stanisław Trznadel 

NIEOBECNI (1) 

Sławomir Karol Szerel 

Po odczytaniu opinii Komisji Stałych Rady Powiatu w Olecku (opinie komisji w 

załączeniu – załącznik nr 3 do protokołu), Rada Powiatu w Olecku, w obecności 14 

radnych, w wyniku głosowania, jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXX/232/2022 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Oleckiego na lata 2022 

– 2034 (uchwała w załączeniu – załącznik nr 6 do protokołu). 

Ad 8 d) w sprawie zmian budżetu powiatu na rok 2022. 

Przewodniczący Rady Powiatu w Olecku poinformował, że projekt uchwały w 

sprawie zmian budżetu powiatu na rok 2022 był przesłany radnym, omawiany oraz 

analizowany na posiedzeniach Komisji Stałych.  

Zwrócił się z prośbą o uwagi do przedłożonego projektu uchwały. 
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Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie: 

zmian budżetu powiatu na rok 2022. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Zofia Bordzio, Karol Czerwiński, Marek Dobrzyń, Andrzej Dunaj, Tomasz Dziokan, 

Jerzy Gołembiewski, Czesław Gontar, Kazimierz Iwanowski, Tomasz Kosobudzki, 

Teresa Krajewska, Danuta Maciejewska, Jerzy Opnchowski, Izabela Sertel, Henryk 

Stanisław Trznadel 

NIEOBECNI (1) 

Sławomir Karol Szerel 

Po odczytaniu opinii Komisji Stałych Rady Powiatu w Olecku (opinie komisji w 

załączeniu – załącznik nr 3 do protokołu), Rada Powiatu w Olecku, w obecności 14 

radnych, w wyniku głosowania, jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXX/234/2022 

w sprawie zmian budżetu powiatu na rok 2022 (uchwała w załączeniu – załącznik nr 

7 do protokołu). 

Ad 9. Raport o stanie Powiatu Oleckiego za 2021 rok. 

Przewodniczący Rady Powiatu w Olecku poinformował, że raport o stanie 

Powiatu Oleckiego za 2021 rok był przesłany radnym, omawiany oraz analizowany 

na posiedzeniach Komisji Stałych.  

Ad 8 a) debata nad raportem: 

Przewodniczący Rady Powiatu rozpoczął debatę nad raportem. 

Zwrócił uwagę na demografię, która dotknie szkoły, dla których organem 

prowadzącym jest Powiat Olecki. Przypomniał historię z internatem Zespołu Szkół 

Technicznych. Młodzieży jest coraz mniej, demografia na to wskazuje. Dane z tego 

roku to nieco ponad 100 urodzeń, przy czym rodzące są też spoza powiatu. 

Natomiast nie zmniejsza się zatrudnienie w obsłudze szkół. Dlatego należy 
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racjonalizować wydatki, każdą złotówkę obejrzeć czy jest zasadnie wydawana, czy 

są możliwości aby cokolwiek zmienić, dostosować.  

Dodał, że demografia i nie tylko wiąże się z finansami naszego powiatu. Pochwalić 

należy, że zadłużenie powiatu to tylko ok. 21% przy dopuszczalnym ustawowym 

zadłużeniu do 40 % i więcej. Zwrócił uwagę na fakt, że obsługa zadłużenia jest coraz 

droższa. Stwierdził, że środki należy pozyskiwać nie tak, jak na drogę do Dobek, ale 

w sposób, który pozwoli daną inwestycję przy współudziale samorządu powiatowego 

i gminnego zrealizować. Taka droga zostanie i będzie służyć mieszkańcom, a 

podnosząc rękę na sesji za zmianami w budżecie, należy tak kierować budżetem, 

aby nie przekroczyć zadłużenia dopuszczonego przez ustawę, a jednocześnie aby te 

przysłowiowe drogi powstawały. Dlatego wszystkie działania Zarządu Powiatu 

mające na celu racjonalizację wydatków należy ocenić bardzo pozytywnie.  

Zwrócił uwagę na fakt, że to jest pierwszy Zarząd, który przygląda się wszystkim 

jednostkom powiatowym, w tym wszystkim szkołom, dla których powiat jest organem 

prowadzącym. Przypomniał historię Powiatowego Zarządu Dróg i dylematy czy 

należy przedsiębiorstwo dofinansować, doposażać i jak najmniej prac zlecać na 

zewnątrz czy zostawić tylko administrację, a wszystkie prace związane z 

utrzymaniem dróg zlecić na zewnątrz innym podmiotom gospodarczym. Dodał, że 

taki styl zarządzania drogami w wielu powiatach występuje. Uważa, że należy 

dofinansowywać i jak najwięcej prac wykonywać własnymi środkami jako 

przedsiębiorstwo. 

Podsumowując, stwierdził, że powinno się wykazywać więcej inicjatyw w kierunku 

racjonalizacji wydatków, prowadzić burze mózgów, aby dochodziło do propozycji co 

można poprawić, komu dać, komu lekko przyciąć. 

Radny Andrzej Dunaj uważa, że należy doposażać Powiatowy Zarząd Dróg, 

ponieważ wszelkie wynajmy bardzo drogo kosztują. Jeden wydatek można przyciąć, 

ale zaoszczędzić w przyszłości. 

Przewodniczący Rady Powiatu stwierdził, że budżet powiatu przypomina 

budżet domowy: żeby komuś dać trzeba komuś przyciąć. Dlatego zaapelował aby 

racjonalizować wydatki. 

Więcej uwag i pytań do przedłożonego Raportu o stanie Powiatu Oleckiego za 

rok 2021 nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie: 
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przyjęcia Raportu o stanie Powiatu Oleckiego za 2021 rok. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Zofia Bordzio, Karol Czerwiński, Marek Dobrzyń, Andrzej Dunaj, Tomasz Dziokan, 

Jerzy Gołembiewski, Czesław Gontar, Kazimierz Iwanowski, Tomasz Kosobudzki, 

Teresa Krajewska, Danuta Maciejewska, Jerzy Openchowski, Izabela Sertel, Henryk 

Stanisław Trznadel 

NIEOBECNI (1) 

Sławomir Karol Szerel 

Po odczytaniu opinii Komisji Stałych Rady Powiatu w Olecku (opinie komisji w 

załączeniu – zał. nr 3 do protokołu), Rada Powiatu w Olecku, w obecności 14 

radnych, w wyniku głosowania, jednogłośnie przyjęła Raport o stanie Powiatu 

Oleckiego za 2021 rok (Raport w załączeniu – załącznik nr 8 do protokołu).  

Ad 9 b) podjęcie uchwały w sprawie wotum zaufania dla Zarządu Powiatu w Olecku. 

Przewodniczący Rady Powiatu w Olecku poinformował, że projekt uchwały w 

sprawie wotum zaufania dla Zarządu Powiatu w Olecku był omawiany oraz 

analizowany na posiedzeniach Komisji Stałych.  

Zwrócił się z prośbą o uwagi do przedłożonego projektu uchwały. 

Uwag i pytań do projektu uchwały zgłoszono. 

Głosowano w sprawie: 

wotum zaufania dla Zarządu Powiatu w Olecku. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Zofia Bordzio, Karol Czerwiński, Marek Dobrzyń, Andrzej Dunaj, Tomasz Dziokan, 

Jerzy Gołembiewski, Czesław Gontar, Kazimierz Iwanowski, Tomasz Kosobudzki, 
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Teresa Krajewska, Danuta Maciejewska, Jerzy Openchowski, Izabela Sertel, Henryk 

Stanisław Trznadel 

NIEOBECNI (1) 

Sławomir Karol Szerel 

Po odczytaniu opinii Komisji Stałych Rady Powiatu (opinie komisji w załączeniu 

– załącznik nr 3 do protokołu), Rada Powiatu w Olecku, w obecności 14 radnych, 

w wyniku głosowania, jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXX/234/2022 w 

sprawie wotum zaufania dla Zarządu Powiatu w Olecku (uchwała w załączeniu – 

załącznik nr 9 do protokołu). 

Tym samym Rada Powiatu w Olecku udzieliła wotum zaufania dla Zarządu Powiatu 

w Olecku. 

Przewodniczący Rady Powiatu pogratulował Zarządowi Powiatu w Olecku 

otrzymania wotum zaufania. 

Ad 10. Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania finansowego Powiatu 

Oleckiego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2021 rok. 

Udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu w Olecku: 

Ad 10 a) rozpatrzenie sprawozdania finansowego za 2021 rok, sprawozdania z 

wykonania budżetu powiatu za 2021 rok oraz informacji o stanie mienia Powiatu 

Oleckiego. 

Przewodniczący Rady Powiatu w Olecku – Kazimierz Iwanowski 

poinformował, że Zarząd Powiatu w Olecku przedłożył na ręce Przewodniczącego 

Rady Powiatu w Olecku podjętą w dniu 29 marca 2022 roku Uchwałę Nr 252/2022 w 

sprawie przyjęcia sprawozdania rocznego z wykonania budżetu Powiatu Oleckiego 

oraz informacji o stanie mienia Powiatu Oleckiego wraz z Uchwałą Nr 254/2022 w 

sprawie przyjęcia sprawozdania rocznego z wykonania planu finansowego 

Samodzielnego Publicznego Zespołu Zakładów Opieki Długoterminowej za 2021 rok. 

Dodał, że Zarząd Powiatu w Olecku w dniu 9 maja 2022 r. podjął Uchwałę Nr 

266/2022 w sprawie przyjęcia i przekazania sprawozdania finansowego za rok 2021 

(materiały w załączeniu – załącznik nr 10 do protokołu). 

Powyższe materiały zostały przekazane radnym oraz skierowane pod obrady 

Komisji Stałych Rady.  
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Ad 10 b) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie o sprawozdaniu z 

wykonania budżetu powiatu za 2021 rok.  

Przewodniczący Rady Powiatu w Olecku odczytał uchwałę Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Olsztynie: Uchwała Nr RIO.VIII-0120-213/22 Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 9 maja 2022 r. w sprawie 

wydania opinii o przedłożonym przez Zarząd Powiatu w Olecku sprawozdaniu z 

wykonania budżetu w 2021 roku – pozytywnie zaopiniowano przedłożone przez 

Zarząd Powiatu w Olecku sprawozdanie z wykonania budżetu Powiatu Oleckiego w 

2021 roku (uchwała RIO w załączeniu – załącznik nr 11 do protokołu). 

Ad 10 c) opinia Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Olecku. 

Przewodniczący Rady Powiatu w Olecku przytoczył opinię Komisji Rewizyjnej 

Rady Powiatu w Olecku (opinia w załączeniu – załącznik nr 12 do protokołu). 

Poinformował, że Komisja Rewizyjna, po zapoznaniu się z materiałami oraz opinią 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie, wydała pozytywną opinię w sprawie 

rozpatrzenia sprawozdania finansowego oraz rocznego sprawozdania z wykonania 

budżetu Powiatu Oleckiego za 2021 rok. 

Ad 10 d) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie w sprawie udzielenia 

Zarządowi Powiatu w Olecku absolutorium za 2021 r. 

Przewodniczący Rady Powiatu w Olecku odczytał Uchwałę Nr RIO.VIII-0120-

261/22 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 25 

maja 2022 r. – pozytywnie zaopiniowano wniosek Komisji Rewizyjnej Rady 

Powiatu w Olecku w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu w Olecku z 

tytułu wykonania budżetu za rok 2021 (uchwała w załączeniu – załącznik nr 13 do 

protokołu). 

Ad 10 e) dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budżetu powiatu za 2021 rok 

oraz nad sprawozdaniem finansowym.  

Przewodniczący Rady Powiatu w Olecku otworzył dyskusję. 

Radna Teresa Krajewska wyraziła uznanie dla Skarbnik Powiatu – Katarzyny 

Radzewicz, która pilnuje finansów i budżetu. Podziękowała w imieniu wszystkich 

radnych i wszystkich mieszkańców powiatu.  

Radny Tomasz Kosobudzki przypomniał, że rok 2021 rok był bardzo dobry 

dla Powiatu Oleckiego. W 2021 roku działały dwa zarządy. Budżet został przyjęty, 
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inwestycje zostały zrealizowane - również z pomocą środków zewnętrznych, 

krajowych oraz samorządowych. Podziękował Zarządowi i Pani Skarbnik za ciężką 

pracę - spięła cały budżet, udało się go zamknąć. Dodał, że jesteśmy na 

przysłowiowym plusie. Życzył, aby ten rok też zamknął się dobrze. 

Wicestarosta Olecki - Marek Dobrzyń zwrócił uwagę, że deficyt zakładany był 

na poziomie 68.804,24 zł. Na koniec roku 2021 budżet zamknął się nadwyżką w 

kwocie 1.407.117,30 zł. Część inwestycji nie została zrealizowana. Dodał, że Zarząd 

ponosi odpowiedzialność za budżet. 

Radna Teresa Krajewska wyjaśniła, że dziękując Pani Skarbnik miała na myśli 

wszystkich Państwa, Zarząd i wszystkich radnych, którzy pomagają Państwu 

wypełniać zadania związane z funkcjonowaniem powiatu. 

Przewodniczący Rady Powiatu w Olecku podsumował, że wszyscy 

pracujemy na rzecz Powiatu Oleckiego: radni i zarząd wyłoniony z grona radnych, 

pracownicy i jednostki oraz pracownicy zatrudnieni w tych jednostkach.  

Więcej głosu nie zabrano. 

Na tym dyskusję zakończono.  

Ad 10 f) podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego Powiatu Oleckiego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za rok 

2021. 

Przewodniczący Rady Powiatu w Olecku poinformował, że projekt uchwały w 

sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego Powiatu Oleckiego 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za rok 2021 był przekazany radnym 

oraz omawiany na posiedzeniach Komisji Stałych.  

Uwag i pytań do projektu uchwały zgłoszono. 

Głosowano w sprawie: 

rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego Powiatu Oleckiego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu za rok 2021 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 
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Zofia Bordzio, Karol Czerwiński, Marek Dobrzyń, Andrzej Dunaj, Tomasz Dziokan, 

Jerzy Gołembiewski, Czesław Gontar, Kazimierz Iwanowski, Tomasz Kosobudzki, 

Teresa Krajewska, Danuta Maciejewska, Jerzy Openchowski, Izabela Sertel, Henryk 

Stanisław Trznadel 

NIEOBECNI (1) 

Sławomir Karol Szerel 

Po odczytaniu opinii Komisji Stałych Rady Powiatu (opinie komisji w załączeniu 

– załącznik nr 3 do protokołu), Rada Powiatu w Olecku, w obecności 14 radnych, 

w wyniku głosowania, jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXX/235/2022 w 

sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego Powiatu Oleckiego 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za rok 2021 (uchwała w załączeniu – 

załącznik nr 14 do protokołu). 

Ad 10 g) podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu w Olecku z 

tytułu wykonania budżetu za 2021 rok. 

Przewodniczący Rady Powiatu w Olecku poinformował, że projekt uchwały w 

sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu w Olecku z tytułu wykonania budżetu za 

2021 rok był przekazany radnym oraz omawiany na posiedzeniach Komisji Stałych. 

Uwag i pytań do projektu uchwały zgłoszono. 

Głosowano w sprawie: 

absolutorium dla Zarządu Powiatu w Olecku z tytułu wykonania budżetu za 2021 rok. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Zofia Bordzio, Karol Czerwiński, Marek Dobrzyń, Andrzej Dunaj, Tomasz Dziokan, 

Jerzy Gołembiewski, Czesław Gontar, Kazimierz Iwanowski, Tomasz Kosobudzki, 

Teresa Krajewska, Danuta Maciejewska, Jerzy Openchowski, Izabela Sertel, Henryk 

Stanisław Trznadel 

NIEOBECNI (1) 

Sławomir Karol Szerel 
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Po odczytaniu opinii Komisji Stałych Rady Powiatu w Olecku (opinie komisji w 

załączeniu – załącznik nr 3 do protokołu), Rada Powiatu w Olecku, w obecności 14 

radnych, w wyniku głosowania, jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXX/236/2022 

w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu w Olecku z tytułu wykonania budżetu 

za 2021 rok (uchwała w załączeniu – załącznik nr 15 do protokołu). 

Tym samym – Rada Powiatu udzieliła absolutorium dla Zarządu Powiatu w Olecku. 

Przewodniczący Rady Powiatu w Olecku pogratulował całemu Zarządowi, 

którego Przewodniczącym jest Starosta, otrzymania absolutorium za rok 2021. 

Wspomniał o wszystkich radnych, wszystkich pracownikach jednostek samorządu 

powiatowego w Olecku. Wyraził nadzieję, żeby nie było gorzej. 

Starosta Olecki – Marzanna Pojawa-Grajewska podziękowała w imieniu 

Zarządu Powiatu w Olecku za udzielenie absolutorium z tytułu wykonania budżetu 

Powiatu Oleckiego za 2021 rok. Dodała, że to wielkie zobowiązanie aby w dalszym 

ciągu intensywnie pracować i realizować zadania. Wykonanie budżetu to wielka 

odpowiedzialność i ciężka praca wielu osób. Podziękowania skierowała do Skarbnika 

Powiatu, wszystkich współpracowników, służb, jednostek podległych pracujących 

przy realizacji tego budżetu. Podziękowała za wszystkie uwagi i sugestie, które 

brane są pod uwagę w codziennej pracy dla dobra mieszkańców powiatu.  

Dodała, że realizacja budżetu powiatu za 2021 rok jest już za nami, a obecny 

2022 rok niesie ze sobą wiele problemów stanowiących realne zagrożenie dla 

realizacji budżetu. W związku z gwałtowną zmianą cen materiałów budowlanych 

wykonawcy realizujący wieloletnie inwestycje występują o rewaloryzację 

wynagrodzenia. Wzrost cen energii elektrycznej, gazu, ropy naftowej, spowodowany 

kryzysem politycznym i gospodarczym, zaowocował ogromnym wzrostem kosztów 

utrzymania jednostek podległych powiatowi. Ponadto nastąpił gwałtowny wzrost 

kosztów obsługi długu. 28 października 2021 roku przy konstruowaniu budżetu na 

rok 2022 WIBOR wynosił 0,94%, natomiast na dzień 28 czerwca 2022 wzrósł do 

7,23 %. Jest 5-krotnie wyższy niż planowany. Dlatego zapewniła, iż Zarząd Powiatu 

ze starannością analizuje i będzie analizował we wszystkich podległych jednostkach 

zasadność wydatkowania środków publicznych.  

Podziękowała za uwagę.  

Ad 11. Odpowiedzi na zgłoszone wnioski radnych.  
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Przewodniczący Rady Powiatu w Olecku poinformował, że odpowiedzi 

zostały przesłane zadającym i wnioskującym na wszystkie zgłoszone problemy. Na 

wnioski zgłoszone podczas dzisiejszej sesji odpowiedzi zostaną udzielone pisemnie. 

Ad 12. Zapytania i interpelacje radnych. 

Nie zgłoszono. 

Ad 13. Wolne wnioski i sprawy różne. 

Przewodniczący Rady Powiatu powitał grupę osób przybyłych z 

Samodzielnego Publicznego Zespołu Zakładów Opieki Długoterminowej w Olecku 

Kolonia („Jaśki”). 

Radca prawny - Violetta Teresa Andrzejewska złożyła na ręce 

Przewodniczącego Rady Powiatu pełnomocnictwo udzielone przez Dyrektora 

SPZZOD Emilię Urbanowicz do reprezentowania przed Radą Społeczną SPZZOD, 

jej członkami, przed Powiatem Oleckim, w tym jego organami – we wszystkich 

sprawach związanych z pełnieniem funkcji Dyrektora oraz kierownika nim, w tym do 

składania w związku z zakresem udzielonego umocowania wszelkich pism, 

wniosków, oświadczeń, wyjaśnień, odbioru i kwitowania korespondencji 

(pełnomocnictwo w załączeniu – załącznik nr 16 do protokołu). 

Przewodniczący Rady Powiatu wyjaśnił, że do wystąpienia w punkcie „wolne 

wnioski i sprawy różne” nie potrzebne jest żadne pełnomocnictwo. 

Radca prawny Violetta Teresa Andrzejewska podziękowała za 

poinformowanie.  

Zwróciła uwagę na to, że docierają głosy, że podczas posiedzenia Komisji Zdrowia, 

Oświaty i Bezpieczeństwa Rady Powiatu w Olecku były zapytania dotyczące 

funkcjonowania podmiotu leczniczego, którego dyrektorem jest Pani Emilia 

Urbanowicz. Również są rozsiewane pogłoski o rzekomej niegospodarności tego 

zakładu. Dodała, że dziś z przyjemnością uzyskała wiadomość, że łącznie ze 

sprawozdaniem powiatu oleckiego zostało również zatwierdzone sprawozdanie 

finansowe podmiotu leczniczego, którego dyrektorem jest Emilia Urbanowicz. 

Stwierdziła, że nie mniej jednak chce powiedzieć jedną rzecz i podnieść na tym 

posiedzeniu Rady. Rada Powiatu Oleckiego jest organem tworzącym ten podmiot i 

Rada Powiatu Oleckiego m.in. ma wpływ na to, kto wchodzi do Rady Społecznej 

podmiotu leczniczego. Organ, jakim jest Rada Społeczna powinna być organem 
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doradczym podmiotu, w którym działa. Złożyła oświadczenie Pani Emilii Urbanowicz, 

która upoważniła ją do jego odczytania:  

„W związku z informacjami, sugestiami podawanymi do publicznej wiadomości przez 

Pana Dobrzynia, Pana Iwanowskiego, Panią Pojawa-Grajewską dotyczącym 

rzekomych nieprawdziwości w funkcjonowaniu zakładu opieki długoterminowej, 

zarządzaniu tym zakładem oświadczam: Zakład powstał w 2000 r. dzięki mojej pracy 

i mojemu zaangażowaniu. Wartość majątku trwałego w latach 2000-2021 wzrosła o 

kwotę 6.241.895,32 zł (6.241.895,32 zł + 455.558,81 zł daje ogólną wartość majątku 

6.697.454,13 zł, tj. wzrost o 14,17 razy). Zwiększenie wartości nastąpiło w wymiarze 

30,22% i było finansowane środkami PFRON w kwocie 1.886.209,21 zł. W ostatnim 

miesiącu na wniosek Starosty w zakładzie odbywają się kontrole. Zakład był 

kontrolowany przez Urząd Wojewódzki i Państwową Inspekcję Pracy. Podkreślam, 

że mój stosunek do wszystkich kontroli był i jest bardzo przejrzysty i pozytywny. 

Ponieważ kontrolę traktuję jako możliwość poprawy funkcjonowania zakładu i nie 

chodzi o kontrolę czy sugestie zawarte we wniosku wysyłanym przez Starostę do 

tych instytucji, dotyczących rzekomych nieprawidłowości w zakładzie, nadużyć 

finansowych, zatrudniania pracowników i gospodarowania lekami oświadczam: Od 

grudnia ubiegłego roku w lokalnej prasie, mediach społecznościowych, działania i 

liczne wypowiedzi Pana Dobrzynia, Pana Iwanowskiego i Pani Pojawa-Grajewskiej w 

moim odczuciu mają podważać moją wiarygodność, mój autorytet i moją wartość 

wobec lokalnej społeczności oraz instytucji publicznych. Wielokrotnie pracownicy 

prosili o spotkanie ze Starostą, niestety Starosta nie spotkała się z pracownikami, nie 

spotkała się z dyrektorem, nie była w zakładzie, nie zleciła kontroli pracownikom 

Starostwa jak to miało miejsce w latach poprzednich. Wysyłała wnioski do instytucji 

państwowych o przeprowadzenie kontroli z sugestiami wręcz przestępstw 

popełnianych w podległej jednostce. Tu na marginesie oświadczam, że wnioski o 

kontrolę były przedkładane do wiadomości Pani dyrektor i rzeczywiście tam były – ja 

mogę to mówić - pomówienia. Pani nie dostała kopii, ale oczywiście na nasz wniosek 

takie kopie zostały wydane. Pan Dobrzyń jako Przewodniczący Rady Społecznej, 

która ustawowo powinna być organem doradczym i opiniującym dla dyrektora, w 

mojej ocenie działa na szkodę tego zakładu rozsiewając nieprawdziwe dane. W dniu 

7 marca 2022 r. zwołał Radę Społeczną, o posiedzeniu Rady nie zostałam 

poinformowana. Zgodnie z ustawą o działalności leczniczej uczestniczenie w 

posiedzeniach Rady jest moim obowiązkiem i prawem jako kierownika jednostki. Do 
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chwili obecnej nie otrzymałam protokołu z obrad mimo pisemnego wniosku o 

udostępnienie. 15 czerwca odbyło się kolejne posiedzenie Rady Społecznej. Mimo 

mego wniosku o obecność księgowej podczas posiedzenia Rady Społecznej 

dotyczącego zatwierdzenia sprawozdania finansowego zakładu, Pan Dobrzyń nie 

wyraził na to zgody, a podczas obrad zażądał wyjaśnień finansowych zarzucając mi 

rozbieżność w dokumentach, nadużycia finansowe, nieracjonalność wydatków, brak 

współpracy z Zarządem Powiatu oraz brak przekazania informacji dla pozostałych 

członków Rady, które on sam powinien przekazać, ponieważ te materiały zostały 

wysłane w odpowiednim terminie do Rady Społecznej na adres Przewodniczącego – 

czyli powinny trafić do wszystkich członków Rady. Podczas obrad Rady Społecznej 

wyprosił mnie z sali motywując to tajnym głosowaniem uchwał. Tajne głosowanie nie 

polega na uwłaczaniu godności dyrektora i wypraszaniu z sali. Zostałam poniżona i 

upokorzona. Jak się okazało uchwały były podejmowane w sposób jawny, a 

wyproszenie mnie z sali, w mojej ocenie było dyskryminacją mojej osoby. Pan 

Dobrzyń przedstawia publicznie nieprawdziwe informacje dotyczące gospodarowania 

finansami zakładu. 21 marca do Pana Iwanowskiego - Przewodniczącego Rady 

pracownicy zakładu, w tym również ja, skierowali pismo z 1961 podpisami 

mieszkańców, co oznacza na marginesie, jeżeli będą dalsze jeszcze jakieś wnioski 

bądź sprawy do wyjaśnienia, myślę, że będą popierane jeszcze przez większą liczbę 

mieszkańców jako wyraz poparcia dla działania zakładu. W piśmie zawarte były 23 

merytoryczne pytania dotyczące sposobu poprawy jakości świadczeń w zakładzie. 

Pismo to było również dedykowane wszystkich radnym. Niestety nie zostało 

przekazane radnym, a zamiast odpowiedzi na zadane pytania Pan Iwanowski 

przysłał pismo w którym oświadczył, że temat wyczerpał. Czy kompetencją 

Przewodniczącego Rady jest podejmowanie decyzji, które pisma mogą otrzymać 

radni, a których nie? W wystąpieniach publicznych w/w osoby podkreślają chęć 

poprawy jakości świadczeń i warunków dla cierpiących, przewlekle chorych. W mojej 

ocenie to fałszywa moralność, działanie na emocjach ludzkich jako publiczne 

usprawiedliwienie swoich prywatnych rozrachunków. Działania w/w osób godzą nie 

tylko w dobre imię mojej osoby lecz szkodzą zakładowi, pracownikom, pacjentom i 

rodzinom”.  

Podkreśliła, że jest to oświadczenie Pani Urbanowicz i ze swojej strony oraz w jej 

imieniu stwierdziła, że Pani dyrektor zakładu nie została poproszona na Radę 

Społeczną. Jest to wbrew ustawie. Druga rzecz – Rada Społeczna jest wyłaniana 
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przez organ tworzący ten podmiot. W związku z tym, jako organ opiniotwórczy, żeby 

wyrobić swoją opinię, to według niej, nie powinien urządzać tajnych posiedzeń i nie 

żądać materiałów od dyrektora, a umożliwić wypowiedzenie i ustosunkowanie się. 

Tymczasem Rada Społeczna sprawozdania takie dostała. Dodała, że dzisiaj 

usłyszała z zadowoleniem, że sprawozdania zostały przyjęte. Wyraziła intencje 

pracowników, dlaczego Pani dyrektor znalazła się pod takim pręgieżem, jeżeli zakład 

ma zysk na działalności i od 20 paru lat zawsze miał zysk na działalności. Rozumie, 

że inne jednostki publiczne, zakłady budżetowe i osoby prawne powiatu, jeżeli mają 

zysk, to są doceniane. Chyba, że Pani dyrektor jest mobbingowana – inaczej 

traktowana. Zwróciła się z pytaniem do Zarządu Powiatu i rozważenie przez radnych 

co z tą sprawą zrobić, ponieważ uważa, że jest to nieuczciwe postępowanie. Rada 

Społeczna dostała sprawozdanie finansowe, którego w jakiś sposób nie zrozumiała 

albo nie chciała zrozumieć. Sprawozdanie finansowe sporządza się zgodnie z 

ustawą o rachunkowości. Zostały rozsiewane informacje o rzekomej 

niegospodarności, dlatego że 738 tys. zł to są koszty Zarządu. Oświadczyła, że w 

koszty Zarządu w sprawozdaniu finansowym wchodzą: amortyzacja – 52 tys. zł, 

usługi obce (telefony, internet, energia elektryczna itp.) – 103 tys. zł, pracownicy (80 

osób, którzy zajmują się ponad 100 pacjentami leżącymi) – 419.400,47 tys. zł oraz 

4,5 etatu pracowników administracyjnych, gdzie mieści się również etat kapelana. 

Zadała pytanie, która jednostka w powiecie oleckim może się pochwalić tak niskim 

zatrudnieniem przy tak dużym nakładzie pracy i tak niskim poziomem wynagrodzeń. 

Dodała, że 97308 zł są to narzuty na wynagrodzenia (ZUS-y pracodawcy). Pozostałe 

koszty rodzajowe to 13594,42 zł. Otrzymując takie sprawozdanie jest rozsiewana 

informacja o rzekomej niegospodarności. Stwierdziła, że skoro rozsiewana jest 

informacja o niegospodarności, to powinno być doniesienie do prokuratury i policji. 

Na to należy mieć podkładkę albo nie wypraszać Pani dyrektor z posiedzenia Rady. I 

nie rozsiewa się niepotrzebnych informacji, nie burzy atmosfery na terenie powiatu. 

Stwierdziła, że jest to duża jednostka, dobrze funkcjonująca i nauczona jednej 

rzeczy: co jest dobre nie należy psuć. Była petycja ze strony mieszkańców, ponieważ 

poszła w eter informacja o tak zwanym połączeniu tego zakładu z Olmedicą. 

Olmedica ma swoje problemy, pracownicy opowiedzieli się, że są przeciwni takiemu 

połączeniu i należy wyborców swoich słuchać – a to jest dość duża grupa. Po drugie 

to są zupełnie inne działalności. Stwierdziła, że nie chciałaby domniemywać, że tu 

chodzi tylko o to, żeby pozbyć się Pani dyrektor, ponieważ nie zasługuje na takie 
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traktowanie i pomawianie o taką sytuację. Do tej pory Pani dyrektor nie otrzymała 

uchwał z Rady Społecznej, nie otrzymała protokołu. Poprosiła radnych o interwencję 

w tej sprawie i sprawiedliwe potraktowanie tej sytuacji, ponieważ jest tylko od 

złożenia oświadczenia i od wyjaśnienia tych kwestii, które poszły w eter. Stwierdziła, 

że żadnej niegospodarności nie ma, kategorycznie zaprzeczyła takiej informacji i 

poprosiła Radę Społeczną – Pana Przewodniczącego w szczególności, żeby 

współpracował. Poinformowała, że jeżeli Rada Społeczna żąda indywidualnych 

wyliczeń wynagrodzeń pracowników, bo nie honorowała sprawozdania finansowego, 

chociaż zostało zatwierdzone, to przed zmianą ustrojową - czyli przed rokiem 90-tym, 

Sąd Najwyższy powiedział, że wynagrodzenia pracowników są chronione i nie można 

związkom zawodowym czy Radzie Społecznej takich indywidualnych wynagrodzeń 

bez zgody pracownika ujawniać. Ponadto obowiązuje RODO. Jeżeli Pani dyrektor 

podała ogólne dane w sprawozdaniach, wydaje się, że jest to wystarczające. Prosiła 

pouczyć Radę Społeczną, jeżeli życzy sobie innych informacji, żeby podała podstawę 

prawną, a nie rzucała oszczerstw na Panią dyrektor, która ma dzisiaj imieniny. 

Złożyła serdeczne życzenia. 

Przewodniczący Rady Powiatu poprosił, żeby przejść do rzeczy. 

Radca prawny Violetta Teresa Andrzejewska poprosiła o sprawdzenie czy 

Pani dyrektor otrzymała pokwitowanie swojej działalności za 2021 rok przez Radę 

Społeczną, również nie wie, że sprawozdanie finansowe zostało przyjęte, zakład 

prowadzony jest z zyskiem. Zadała pytanie czy Pani dyrektor ta uchwała zostanie 

doręczona.  

Przewodniczący Rady Powiatu podziękował za wykład i wykładnię prawną. 

Dodał, że bardzo często w wypowiedzi pani mecenas było słychać „plotki, poszło w 

eter” itd. Podkreślił, że w dyskusji na temat Raportu o stanie Powiatu Oleckiego 

mowa była o tym, że Zarząd, z woli radnych przygląda się wszystkim jednostkom 

organizacyjnym. Dodał, że padło jego nazwisko. Podkreślił, że nie rozsiewa plotek, 

nie dyskutuje na temat tej jednostki. 

W mieście pojawiły się listy, podpisy tylko dlatego że Zarząd zajął się jedną ze 

swoich jednostek. Przypomniał, że gdy zajmowano się internatem też były listy, 

zbieranie podpisów, rodzice, spotkania. Miało to służyć temu, żeby internat stał 

pusty. Wtedy byłoby dobrze. 
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Zarząd Powiatu przyjął sprawozdanie SPZZOD w Olecku Kolonia i dalej będzie 

procedować zgodnie z prawem i regulaminem.  

Zwrócił się z prośbą do Pani mecenas o sformułowanie w formie pisemnej wszystkich 

pytań, wątpliwości, próśb, zarzutów. Dodał, że odpowiedź będzie wysłana zgodnie z 

prawem. 

Radca prawny Violetta Teresa Andrzejewska stwierdziła, że to nie są 

pomówienia czy pogłoski, ponieważ informacja o pomówienie Pani Dyrektor o 

nierzetelne działanie znajduje się w zawiadomieniach o wszczęciu kontroli. To jest 

dokument urzędowy. Chciałaby, żeby dyrektor i ten podmiot leczniczy był na równi 

traktowany z innymi podmiotami – jednostkami organizacyjnymi powiatu. 

Dodała, że w kontroli internatu nie było pomówień pod adresem kierownika tej 

jednostki, jak to było w wypadku Pani Emilii Urbanowicz.  

Stwierdziła, że Rada Społeczna powinna ze zrozumieniem przyjmować pewne 

rzeczy, a nie tworzyć fakty poza sprawozdaniem finansowym. Pani dyrektor nie była 

zaproszona na posiedzenie Rady Społecznej. 

Poprosiła, aby radni zdyscyplinowali Radę Społeczną do współdziałania z Panią 

dyrektor i rozsiewania informacji prawdziwych i rzetelnych. 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że nie będzie pouczał i 

dyscyplinował innych radnych. Pouczył, że w skład Rady Społecznej wchodzą radni i 

przedstawiciel Wojewody.  

Gość jako pracownik zapytała dlaczego, mimo wniosku, nikt nie spotkał się z 

pracownikami. Dodała, że nie wiedzieli co się dzieje, chcieli porozmawiać. Są bardzo 

zestresowani tą sytuacją, pogłoskami, boją się o swoje miejsca pracy. W mieście 

słychać nagonkę na Panią dyrektor. Stwierdziła, że to jest bardzo dobra Pani 

dyrektor. Uważa, że wszyscy pracownicy się tak wypowiedzą i jest im bardzo 

przykro, że nikt z nimi nie chciał się spotkać i jako obywatele tego miasta zostali 

potraktowani jak dzieci z przedszkola. 

Przewodniczący Rady Powiatu stwierdził, że to przypomina kulę śniegową: 

ktoś powiedział, w mieście mówią, jakieś plotki, pomówienia. Podkreślił, że zakład był 

poddany kontroli jak inne jednostki organizacyjne w powiecie. Sprawozdanie zostało 

przyjęte. Dodał, że jeżeli pracownicy chcą się spotkać, to jest to możliwe, ale trzeba 

wiedzieć o czym dyskutować.  



 32 

Goście: ale my wiemy. 

Przewodniczący Rady Powiatu: ale my nie wiemy do czasu posiedzenia 

Społecznej Rady, do złożenia informacji.  

Dodał, że nic się nie dzieje w tej kwestii. Udzielane są informacje i będzie dyskusja. 

Nikt nie straci pracy. A to, że radnemu leży na sercu troska o ludzi chorych 

formułowany jest jako zarzut – to jest śmieszne. 

Wicestarosta Marek Dobrzyń stwierdził, że pismo do Przewodniczącego Rady 

z prośbą o spotkanie dotyczyło zamiaru likwidacji zakładu. Jeszcze raz wyjaśnił, że 

nie ma żadnego zamiaru likwidacji zakładu. 

Goście: połączenia zakładu. 

Wicestarosta Marek Dobrzyń: to wyszło od Państwa. Dodał, że protokół z 

posiedzenia Rady Społecznej jest sporządzony, zostanie wysłany. Uchwały są 

przygotowane i w ustawowym terminie zostaną wysłane. Wyjaśnił, że Radę 

Społeczną zastanawiała różnica w płacach pielęgniarek, dlaczego w Olmedice 

zarabiają więcej o 1000 zł. 

Na głos z sali odpowiedział, że jeśli do dla Pani nieistotne, to dla mnie bardzo 

istotne. 

Stwierdził, że jeśli będą jakieś plany, pomysły to pracownicy będą pierwsi 

poinformowani. Natomiast radni mają prawo i obowiązek przyglądać się każdej 

wydawanej złotówce. Nikt tu nie ma złej woli. 

Gość odnośnie różnic między płacami pielęgniarek wyjaśniła, że w „Jaśkach” 

zarabiają mniej, ponieważ w zakładzie obowiązuje regulamin wynagradzania z płacą 

zasadnicza i dodatkiem stażowym do 20%, jak w każdej jednostce budżetowej. 

Natomiast w spółce Olmedica jest zasadnicze wynagrodzenie w zależności od stażu, 

dodatek stażowy, większe pieniądze po COVIDzie. W „Jaśkach” każda pielęgniarka, 

czy pracuje 30 lat czy 20, ma takie same płace zasadnicze, natomiast różnią się 

dodatkami stażowymi. Uwzględniane są wszelkie zarządzenia, rozporządzenia, NFZ, 

dopłaty. 

Przewodniczący Rady Powiatu zadał pytanie retoryczne jeśli Rada 

Społeczna, Zarząd chciałby aby pielęgniarki zarabiały więcej. 

Wicestarosta Marek Dobrzyń poinformował, że na Radzie Społecznej padło 

pytanie co trzeba zrobić, aby było lepiej. Wiadomo, że trzeba mieć więcej pieniędzy. 
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Dodał, że jeśli mowa jest o racjonalności wydatków, to tylko w tym rozumieniu, żeby 

personel, który ciężko pracuje, zarabiał lepiej.  

Wyjaśnił, że z każdej jednostki otrzymano bardzo szczegółowe sprawozdania z kadr. 

Nikt tego nie upublicznił i wszystko jest jasne. Natomiast z tego zakładu 

szczegółowego sprawozdania nie było. Stwierdził, że wszystko to zawarte jest w 

protokole Rady Społecznej, który zostanie wysłany. 

Gość jako pracownik stwierdziła, że jeżeli pracownicy chcieliby zarabiać 

więcej to przeszliby do Olmediki. Zadała pytanie retoryczne dlaczego pracownicy 

„Jasiek” nie chcą przejść do Olmediki. Może pieniądze to nie wszystko. Dodała, że 

chcieliby być traktowani poważnie. 

Przewodniczący Rady Powiatu zamknął dyskusję w tej kwestii. 

Starosta Olecki odnosząc się do stwierdzenia, że pracownicy zostali 

potraktowani jak dzieci z przedszkola, stwierdziła, że człowiek duży czy mały, każdy 

zasługuje na taki sam szacunek. Dodała: „Darzymy Państwa pracę, a tym samym 

Państwa, wielkim podziwem. Niesiecie wiele ciepła, dobra dla tych ludzi, którzy tam 

są. W związku z powyższym dziękujemy za pracę, jeżeli chcecie się Państwo 

spotkać, zapraszam, a to co zostało wyłożone w sklepach i innych miejscach 

publicznych nie było informacją płynącą z Zarządu Powiatu czy z jakiejkolwiek 

uchwały Rady Powiatu. Nadmieniam, że nie jest to informacja z Zarządu”. 

Podziękowała i życzyła optymizmu. 

Radna Teresa Krajewska dodała, że pielęgniarki pięknie opiekują się 

niezwykle chorymi ludźmi. W związku z tym, aby załatwić choć jedną sprawę zwróciła 

się do Wicestarosty z pytaniem czy jest dalej projekt łączenia Olmediki z zakładem 

„Jaśki”. 

Wicestarosta Olecki odpowiedział, że nigdy nie było takiego projektu i ile razy 

można to powtarzać. Dodał, że mowa jest o racjonalności wydatków.  

Radca prawny Violetta Teresa Andrzejewska zapytała dlaczego na Radzie 

Nadzorczej Olmediki dyskutowano na temat połączenia jednostek. 

Wicestarosta zapytał co Rada Nadzorcza Olmediki ma wspólnego z Radą 

Społeczną. 

Radny Tomasz Kosobudzki - również w Radzie Społecznej, poinformował, że 

na radzie czerwcowej podjęta została uchwała – wszyscy głosowali „za”. Stwierdził, 
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że bardzo pozytywnie wypowiadano się na temat jednostki chwaląc ją i oddając 

superlatywy dla opiekunek i Pani dyrektor. Ale były pewne pytania, na które Rada nie 

otrzymała odpowiedzi i dlatego bardzo możliwe Pani dyrektor nie otrzymała 

pokwitowania. 

Radca prawny Violetta Teresa Andrzejewska stwierdziła, że Pani dyrektor 

składała wniosek do przewodniczącego o protokół, nie dostała protokołu, uchwał, nie 

została zaproszona. Dodała, że nic dziwnego, że dzisiaj przyszliśmy pytać o to. 

Przewodniczący Rady Powiatu wyjaśnił, że żaden termin ustawowy nie został 

przekroczony. Otrzyma wszystkie niezbędne dokumenty. 

Radny Andrzej Dunaj – również jako członek Rady Społecznej był na komisji. 

Stwierdził, że na komisji rozmawiano, chwalono zakład, bardzo dobrą opiekę w 

zakładzie. Ale była również rozmowa na temat zarobków pielęgniarek. Dlaczego 

pielęgniarki w Olmedice zarabiają więcej. Chodziło o to, jak można zwiększyć zarobki 

pielęgniarkom. Zapytał czy coś złego w tym jest. 

Radny Czesław Gontar - członek Zarządu Powiatu poinformował, że nigdy na 

posiedzeniach Zarządu nie było tematu połączenia dwóch zakładów. Wyjaśnił, że od 

strony prawnej nie jest to sprawa prosta. Jedna jest spółką z o.o., druga innym 

zakładem. Nie wie dlaczego były zbierane podpisy przeciwko likwidacji, połączeniu. 

Dodał, że zwracał się z prośbą do Starosty aby udzieliła wyjaśnień na piśmie oraz w 

lokalnej prasie, co zostało zrobione. Na temat Rady Społecznej wyjaśnił, że są 

zachowane terminy i zostaną udzielone odpowiedzi. Nie wie skąd się to wzięło. 

Dodał, że nigdy na posiedzeniu Zarządu Powiatu nie zajmowano się tematem 

likwidacji lub połączenia. 

Głos z sali: chcemy dzisiaj to wyjaśnić. 

Przewodniczący Rady Powiatu stwierdził, że merytoryczne rozmowy będą 

podczas spotkania. 

Gość jako pracownik stwierdziła, że pracownicy chcieli się spotkać. W tej 

chwili z niechęcią chodzą do pracy. Przez takie traktowanie pielęgniarkom, 

opiekunkom nie chce się pracować. Dodała, że nie chodzi o pieniądze, a o 

atmosferę.  
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Radca prawny Violetta Teresa Andrzejewska zapytała dlaczego na wniosek 

Pani dyrektor nie poproszono księgowej, która wyjaśniłaby finansowe kwestie. 

Stwierdziła, że dzisiaj nie byłoby problemu.  

Wicestarosta Olecki poinformował, że dwukrotnie występował do Pani 

dyrektor, aby na piśmie wyjaśniła niektóre kwestie. Chcieli rozmawiać merytorycznie. 

Zobowiązał się jako przewodniczący Rady Społecznej, że zorganizowane będzie 

spotkanie z pracownikami, gdzie wszystkie sprawy będą rzetelnie wyjaśnione.  

Dodał, że Przewodniczący wyczerpał już ten temat. 

Poinformował, że w ostatnim czasie Zarząd Powiatu w Olecku wystąpił do Ministra 

Obrony Narodowej – Mariusza Błaszczaka z prośbą o rozważenie możliwości 

utworzenie w Olecku jednostki wojskowej w kontekście wsparcia obronności 

północno-wschodniej części naszego kraju oraz tzw. Przesmyku Suwalskiego. Dodał, 

że w związku z tym, co się dzieje za wschodnią granicą, z niebezpieczeństwem i tym, 

co ludzie odczuwają, jest to bardzo istotne. Odczytał odpowiedź z Ministerstwa 

Obrony Narodowej: „(…) W odniesieniu do przedmiotowej lokalizacji należy 

zapewnić, że działania w zakresie osiągnięcia zdolności Sił Zbrojnych RP 

związanych z użyciem różnych rodzajów wojsk, w tym dotyczące ewentualnego 

zwiększenia obecności wojskowej w rejonie Olecka są cyklicznie prowadzone i brane 

pod uwagę w ramach programowania rozwoju Sił Zbrojnych RP”.  

Dodał, że jest to ważne dla nas, dla społeczeństwa. 

Goście wyszli z sali. 

Radna Teresa Krajewska stwierdziła, że źle potraktowano ludzi. Zadała 

pytanie wicestaroście czy wyprosił Panią dyrektor z posiedzenia Rady Społecznej, 

czy nie zgodził się, aby księgowa wyjaśniła wszystkie finansowe problemy.  

Wicestarosta Olecki odpowiedział, że nikt nie wyprosił Pani dyrektor. Został 

zrealizowany porządek. Według regulaminu, na wniosek członka rady, głosowania 

mogą być tajne. W związku z tym podziękowano Pani dyrektor. Na zadane pytania 

Pani dyrektor odpowiedziała lub nie i członkowie Rady Społecznej przeszli do 

głosowania uchwał. 

Radny Jerzy Gołembiewski zauważył, że wyjaśnione zostało to, że chodzi o 

księgowość. Liczył na to, że dzisiaj sprawa wydatków będzie wyjaśniona.  
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Przewodniczący Rady Powiatu stwierdził, że w tej atmosferze nie można było 

niczego wyjaśnić. Sprawa nie została zamknięta. Dodał, że jest przeciwny tylko temu, 

aby się przekrzykiwać. 

Zauważył, że jest jakiś problem w komunikacji między dyrektorem a Radą Społeczną. 

Stwierdził, że nie można robić zarzutu z tego, że w części posiedzenia Rady 

Społecznej dyrektor nie uczestniczy. To jest normalna procedura. 

Mecenas Sławomir Mitros wyjaśnił, że należy rozróżnić dwie sprawy, które 

przewinęły się podczas wypowiedzi pracowników. 

Jedna sprawa dotyczy przekształcenia zakładu pracy. I chociaż komunikat na ten 

temat został wydany, żadnych uchwał nie było, tę kwestię należy raz na zawsze 

zakończyć. Można jeszcze raz umówić się z pracownikami.  

Druga sprawa dotyczy rzeczy związanych z ciałem doradczym jakim jest Rada 

Społeczna. Według mecenasa radni powinni się zapoznać z pismem, które zostało 

złożone i na najbliższych komisjach wyciągnąć wniosek czy odpowiedzieć na piśmie 

czy organizować spotkanie z pracownikami. Wspomniał, że miał do czynienia z 

likwidacją szpitala i na radach z 300 osobami, gdzie każdy mógł się wypowiadać, był 

chaos. Każde głosowanie nie po myśli tłumu było kwitowane gwizdami, tupaniem itd. 

Trwało to kilka godzin i było przykładem anarchii, do jakiej nie można nigdy dopuścić.  

Dodał, że jeżeli nie będzie się tych ludzi traktować poważnie, tak żeby oni zrozumieli, 

że są traktowani poważnie, to będą takie najścia ciągle. Druga kwestia jest taka, na 

ile jest to głos całej załogi. Uważa, że należy udać się na miejsce i stawić czoła 

pracownikom, ale uzbrojeni we wszystkie argumenty i przede wszystkim rozwiać raz 

na zawsze ich obawy. 

Stwierdził, że ludzie mogą być zestresowani, jeśli pracują 15 czy 20 lat w jednym 

miejscu pracy i nagle komfort pracy w jednym miejscu ma być zerwany. Dodał, że 

należy podejść do tych ludzi bardzo poważnie, bo to może się potem źle skończyć 

dla wszystkich i „stoczymy się w jakąś otchłań, w której racjonalne argumenty nie 

będą nikogo interesowały”. 

Przewodniczący Rady Powiatu stwierdził, że prowadził tak spotkanie, aby 

uniknąć przekrzykiwania, tupania. Zaproponował spotkanie pracownikom, żeby 

zarówno oni wyartykułowali swoje zastrzeżenia i uwagi, jak i Zarząd Powiatu oraz 

Rada Społeczna. Wyjaśnił, że poszedł dalej zamykając dyskusję w tej kwestii, aby 

nie dopuścić do tego tupotu, ponieważ dziś nie zostałby wypracowany żaden 
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konsensus. Dodał, że nie wie jakiej deklaracji pracownicy oczekiwali. Jego nazwisko 

3 czy 4 razy zostało wymienione w jakimś kontekście. Zapytał, gdzie się wypowiadał.  

Mecenas dodał, że trzy nazwiska zostały wypowiedziane, ale bez dat i miejsca 

zdarzeń. Bardzo łatwo coś takiego powiedzieć bez dowodów. Stwierdził, że „trzeba 

lać wodę na miecze”, bo trwanie w takim zwarciu kilka godzin nie służy ani 

pracownikom ani powadze Rady i całego powiatu. 

Przewodniczący Rady Powiatu wyjaśnił, że zamknął ten rozdział, ponieważ 

nie można tak postępować. Podkreślił, że dzisiejsze spotkanie nie doprowadziłoby do 

niczego: ani do tego ile kosztuje usługa finansowa ani do szafy. W gronie 

wyłonionym przez radnych i przez Radę, w gronie wyłonionym przez załogę można o 

tych szczegółach dyskutować. Dzisiaj byłby tylko krzyk. 

Wicestarosta podziękował Przewodniczącemu Rady Powiatu za uspokojenie 

sytuacji. Wyjaśnił, że dotychczas Rady Społeczne odbywały się według pewnego 

schematu - do ostatniego razu. Posiedzenia odbywały się w SPZZOD Olecko 

Kolonia. Przygotowywano uchwały do podpisania. Pani z zakładu opieki 

długoterminowej była protokolantem. Była księgowa, Pani dyrektor i trzeba było tylko 

podpisać uchwały, protokół itd. 

Dodał, że zaczął pytać. Wyjaśnił, że według regulaminu, to przewodniczący 

wyznacza protokolanta, więc protokołowała pani z urzędu. Posiedzenie odbyło się w 

urzędzie. Dwukrotnie czy trzykrotnie prosił o odpowiedź na piśmie w sprawie 

wątpliwości, odpowiedzi nie udzielono. 

Stwierdził, że pewne wątpliwości pojawiły się przy sprawozdaniu złożonym do 

Zarządu i sprawozdaniu finansowym złożonym do Rady Społecznej. Uwagi przekazał 

kolegom z Rady Społecznej. Zadano proste pytania, dlaczego inne sprawozdanie 

jest dla Rady Społecznej, a inne dla Zarządu. Oba dokumenty podpisane były przez 

Panią dyrektor. 

Radna Teresa Krajewska stwierdziła, że trzeba było zadać pytanie księgowej. 

Wicestarosta odpowiedział, że to było posiedzenie Rady Społecznej, która 

udzielała pokwitowania Pani dyrektor, a nie księgowej. Nikt nie krzyczał, były bardzo 

merytoryczne pytania. 

Dodał, że radni są po to, żeby pytać i oglądać złotówki z każdej strony, a nie tylko 

podpisać, pochwalić i bić brawo. Wszyscy z szacunkiem wyrażali się o pracy 
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opiekunek. Nikt nie chce zrobić jakiejkolwiek krzywdy. Stwierdził, że wystarczy 

merytorycznie rozmawiać, a nie robić takiej debaty, przekrzykiwać się, wywoływać 

problemy nie wiadomo skąd. I takiej rozmowy zabrakło. 

Przewodniczący Rady Powiatu również był w Radzie, kiedy pracował w 

Starostwie, był Przewodniczącym Rady Społecznej. Stwierdził, że do momentu kiedy 

nie zadał pytań, scenariusz takiego spotkania był taki: protokoły protokolantów, do 

widzenia, dziękuję. Gdy zadał parę pytań o szczegóły funkcjonowania jednostki: ile 

kosztuje to, jaki opał, od kogo kupujemy itd.– nie otrzymał odpowiedzi i zrezygnował 

z przewodniczenia tej Radzie.  

Dodał, że jeśli teraz Rada dąży do uzyskania odpowiedzi, to ma do tego prawo. 

Jeżeli są różnice między jednym sprawozdaniem a drugim, to należy je wyjaśnić. 

Tylko tyle i aż tyle. 

Radny Tomasz Kosobudzki podzielił zdania przedmówców, od 2014 r. jest 

członkiem Rady Społecznej, za każdym razem Rada odbywała się w „Jaśkach”, za 

każdym razem była Pani dyrektor, księgowa i protokolantka, która pracuje w 

administracji. W tym przypadku było inaczej .Teraz były zadawane konkretne pytania, 

m.in. były pytania związane z konkretnymi tematami administracyjnymi. Nie wiadomo 

dlaczego Pani dyrektor nie przedstawiła Radzie Społecznej rozdrobnionych kosztów 

księgowości. 

Był zaskoczony tym, że mimo prośby Pani dyrektor, księgowa nie została 

zaproszona. Pani dyrektor stwierdziła, że ona zajmuje się całym zakładem, ma 

bardzo wiele na głowie i pozycji budżetowych nie pamiętała. Według radnego, gdyby 

była księgowa, to nie byłoby dzisiejszego spotkania.  

Dodał, że po zakończeniu dyskusji i przejścia do głosowania, przewodniczący Rady 

Społecznej zaproponował głosowanie tajne i podziękował Pani dyrektor. Pani 

dyrektor wyszła. 

Wicestarosta wyjaśnił, że głosowanie tajne może odbyć się na wniosek 

jednego radnego. 

Radca prawny Sławomir Mitros stwierdził, że głosowanie tajne można 

przeprowadzić na kilka sposobów. Albo utajnienie - jesteśmy sami i nikt więcej, albo 

utajnienie - głosujemy przez karty, które trzeba przygotowywać.  

Wicestarosta stwierdził, że wybrano pierwszy sposób. 



 39 

Radny Andrzej Dunaj podziękował Przewodniczącemu Rady Powiatu za 

spokojne prowadzenie. Dodał, że zarzuty padły do Starosty, Wicestarosty o 

oszustwo, prześladowanie. Słowa padły z sali, że ktoś się uwziął na zakład „Jaśki”, o 

mobbing itd. Dodał, że był na spotkaniu Rady Społecznej i tego nie było. 

Wspomniano o pracownikach, dlaczego wykonują tak ciężką pracę, a mniej zarabiają 

niż w Olmedice. Zapytał, co złego jest w takim pytaniu.  

Podkreślił, że zakład „Jaśki” jak i inne podmioty, które podlegają pod Starostwo, 

dostały te same zalecenia aby szukać oszczędności. Nie tylko „Jaśki”. 

Stwierdził, że należy być dorosłym. Wszystkie jednostki podrzędne dały odpowiedź 

oprócz „Jasiek”. Zadał pytanie dlaczego i jakie jest traktowanie radnych. Padły 

zarzuty o oszustwo, jakieś plotki. Stwierdził, że radni nie zajmują się plotkami. Dodał, 

że żal mu ludzi, bo widzi, że jest manipulacja tak jak była przy internacie. 

Podsumował, że radni nie mogą się plotkami zajmować. 

Wicestarosta wyjaśnił, że nie zaprosił księgowej na posiedzenie, ponieważ 

poprosił o informacje na piśmie. Interesuje go dokument pisany, ponieważ później 

ktoś powie, że coś źle zrozumieliśmy. Pismo jest pismem, tym bardziej księgowość i 

kwoty. Dodał, że nie interesowało go, ile kto zarabia, a obsługa księgowa. I tylko tyle. 

Jeśli radni nie chcą, aby był przewodniczącym Rady Społecznej, to zrezygnuje. 

Dodał, że będzie dociekliwy, będzie o wszystko pytał, ma takie prawo i obowiązek. 

Radny Tomasz Kosobudzki dodał, że Pani dyrektor stwierdziła, że nie chce 

przekazać dokumentów administracji i księgowości ze względu na to, że tam są trzy 

osoby i każda ma inną funkcję. Nie poda tych kwot, a nikt ją nie prosił o łączną 

kwotę. Zrozumiała, że trzeba podać to oddzielnie. Zdaniem radnego cały problem 

jest banalny, a taki problem stwarza. 

Radna Teresa Krajewska stwierdziła, że niezależnie od tego, kto przyjdzie, 

jesteśmy dla nich a nie oni dla nas. Oceniła grupę jako spokojną, która miała swojego 

przedstawiciela, była radca prawny - pełnomocnik Pani dyrektor i pracownicy 

zakładu. Stwierdziła, że jest jej przykro, że w trakcie wystąpienia księgowej, która 

mówiła o różnicach w płacach między pielęgniarkami jednego i drugiego zakładu, 

zmieniono temat. 

Wicestarosta wyjaśnił, że to nie była główna księgowa. Dodał, że właśnie tak 

powstają niedomówienia i kłamstwa. 
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Radna Teresa Krajewska stwierdziła, że były warunki do zadawania pytań 

księgowej. Dodała, że radni są po to, żeby służyć ludziom i z nimi rozmawiać, a w 

trakcie merytorycznej rozmowy Wicestarosta zmienia temat ignorując grupę ludzi, 

która tutaj przyszła. Oni poświęcili swój czas, byli w nerwach, zestresowani, przyszli 

się czegoś dowiedzieć. Niestety wszyscy wyszli z tej sesji zdenerwowani i nic nie 

załatwiliśmy. Raczej konflikt jest jeszcze większy niż był do tej pory. Zadała pytanie 

co dalej z tym zrobimy. 

Wicestarosta ad vocem: to nie ja przerwałem. Obrady prowadzi Pan 

Przewodniczący. 

Radny Jerzy Gołembiewski dodał, że można dyskutować na ten temat do 

rana, ale należy podjąć decyzję, tak jak to było z internatem. Zaproponował, że np. 

może być wyznaczona do rozmów delegacja z jednej i drugiej strony.  

Przewodniczący Rady Powiatu dodał, że to była też jego propozycja.  

Zapytał czy są inne głosy w tej sprawie. Dodał, że należy doprecyzować czy 

powierzyć rozmowy tylko Radzie Społecznej czy rozszerzyć ten organ może o 

Zarząd. 

Radca prawny Sławomir Mitros stwierdził, że należy przeanalizować materiał, 

który został złożony i Przewodniczący może zaproponować dalszą procedurę. 

Uważa, że należy rozgraniczyć dwie kwestie. Pierwsza dotyczy zmian 

organizacyjnych w samym podmiocie. To jest prosta sprawa. Trzeba jeszcze raz 

publicznie powiedzieć, że nic się nie będzie działo (nie ma łączenia). I druga sprawa: 

kwestia kontaktów z Panią dyrektor. I wtedy napięcie zacznie opadać. Należy to tak 

zrobić, aby ludzie nie poczuli się urażeni. Z drugiej strony Rada Powiatu nie może 

każdej grupy mieszkańców przyjmować na kolanach. Skoro radni są wybrańcami 

obywateli powiatu, trzeba wszystko rozstrzygać w spokoju, a nie w atmosferze 

wiecowej. Jeśli został złożony materiał na piśmie, to powinno się do niego 

ustosunkować, spotkać się z pracownikami i przedstawić, co w tym podmiocie 

Radzie Społecznej się nie podoba. Pewne pytania się nasuwają po dzisiejszym 

spotkaniu. Pewne kwestie są już jasne, ale dopóki sobie nie powiemy i to tak, żeby 

mieszkańcy powiatu wiedzieli, jakie tutaj widzimy problemy i jak można z nich 

wybrnąć, to będzie cały czas atmosfera pomówień i oświadczeń, a przecież chcemy 

rozmawiać o konkretach. I do tego powinniśmy dążyć.  
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Przewodniczący Rady Powiatu stwierdził, że należy rozmawiać o konkretach i 

w spokoju. Zapytał jaki skład będzie reprezentował powiat: Rada Społeczna i 

członkowie Zarządu, może chętni radni.  

Radna Teresa Krajewska odnośnie wypowiedzi mecenasa stwierdziła, że nie 

miała na myśli tego, żeby Rada padała na kolana przed wyborcami, tylko słuchała 

swoich obywateli i merytorycznie, precyzyjnie im odpowiadała. Tylko i aż tyle. 

Zgłosiła się do uczestnictwa w rozmowach i reprezentowania Rady na spotkaniach z 

zakładem. 

Przewodniczący Rady Powiatu podziękował za chęć pracy, natomiast to musi 

być decyzja Rady, kogo desygnuje. 

Radny Tomasz Dziokan złożył wniosek formalny aby w spotkaniu z 

pracownikami SPZZOD brała udział Rada Społeczna, przedstawiciele Zarządu i 

chętni radni. 

Głosowano wniosek w sprawie: 

o spotkanie Rady Społecznej, przedstawicieli Zarządu Powiatu i chętnych radnych z 

pracownikami SPZZOD w Olecku Kolonia. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1  

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Zofia Bordzio, Karol Czerwiński, Marek Dobrzyń, Andrzej Dunaj, Tomasz Dziokan, 

Jerzy Gołembiewski, Czesław Gontar, Kazimierz Iwanowski, Tomasz Kosobudzki, 

Teresa Krajewska, Danuta Maciejewska, Jerzy Openchowski, Izabela Sertel, Henryk 

Stanisław Trznadel 

NIEOBECNI (1) 

Sławomir Karol Szerel 

Rada Powiatu w Olecku, w obecności 14 radnych, w wyniku głosowania, 14 

głosami „za” i 1 „nieobecnym” przyjęła wniosek o spotkanie Rady Społecznej, 

przedstawicieli Zarządu Powiatu i chętnych radnych z pracownikami SPZZOD w 

Olecku Kolonia. 
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Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że dotychczas chęć pracy 

zgłosiła radna Teresa Krajewska. Zapytał, czy są inni chętni. 

Radny Andrzej Dunaj zaproponował, aby z zakładu była delegacja, 

przedstawiciele zakładu, a nie wszyscy pracownicy. 

Przewodniczący Rady Powiatu stwierdził, że skład reprezentujący Radę 

Powiatu jest ustalony. Zapytał, czy „Jaśki” ma reprezentować liczba pracowników 

15,12, nie więcej niż 15. 

Mecenas stwierdził, że nie należy zawężać liczby osób, bo będzie krzyk. 

Przewodniczący Rady Powiatu podsumował, że spotkanie odbędzie się w 

Starostwie. 

Wicestarosta zadał pytanie czy Rada Społeczna ma pytać czy przyklaskiwać. 

Jeśli ma przewodniczyć radzie, która ma przyklaskiwać, to podziękuje za pracę. 

Przypomniał, że radni zobowiązali Zarząd, aby przyglądał się racjonalności wydatków 

w każdym zakresie, wszędzie. Nie należy teraz mieć pretensji, że chce pytać. 

Dodał, że niepokoiło go, że zakład płacił 10 tys. zł firmie zewnętrznej za obsługę 

księgową. I dlatego zadał pytanie, ponieważ w sprawozdaniu widniały 3 stanowiska + 

umowa, której Rada Społeczna nie dostała, na 2,5 tys. zł za wynajem pomieszczeń, 

bo okazuje się, że w zakładzie nie ma miejsca na pokój dla księgowej. 

Radna Teresa Krajewska stwierdziła, że trzeba było księgową zapytać. 

Wicestarosta odpowiedział, że interesowały go twarde dane na piśmie.  

Radny Jerzy Gołembiewski stwierdził, że przegłosowano decyzję o spotkaniu 

i podczas niego można sprawy wyjaśnić. 

Przewodniczący Rady Powiatu zaproponował spotkanie aby ustalić, o co 

pytać, ponieważ wydatku 10 czy 12 tys. zł nie można skwitować machnięciem ręki 

podobnie jak 2 tys. zł na wynajem szafy. Należy to ustalić i dobrze byłoby, jego 

zdaniem, spotkać się gdy dokumenty dotrą. Dodał, że dziś wpłynęło pełnomocnictwo 

pani mecenas. W marcu wpłynęły dokumenty, które przesłane były radnym. 

Radna Teresa Krajewska zaproponowała poczekać na protokoły z kontroli 

zakładu. 

Przewodniczący Rady Powiatu wyraził obawę, że nie wpłyną do Starostwa. 
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Wicestarosta stwierdził, że aby obiektywnie zająć się sprawą, należałoby 

zapytać Radę Społeczną o jakie dokumenty chodziło, przeczytać protokół z 

posiedzenia Rady Społecznej. Dodał, że radni mają wyrobione zdanie, a nie pytają, 

tak jak pani mecenas, która przyszła, pokrzyczała i sama na początku zaznaczyła 

„pogłoski, plotki”. 

Przewodniczący Rady Powiatu zapytał, czy są jeszcze wnioski formalne. 

Radny Tomasz Kosobudzki złożył wniosek formalny aby przysłać wszystkie 

materiały z tym związane wszystkim radnym wraz, z protokołami. Dodał, że materiały 

były wysłane do Rady Społecznej, ale wszyscy radni powinni się z nimi zapoznać.  

Wicestarosta zapytał, o które materiały chodzi. 

Radny Tomasz Kosobudzki stwierdził, że na tym spotkaniu dowiedział się, że 

są dwie informacje. Informacji, którą otrzymał Zarząd, nie dostał. Zadał pytanie, która 

jest ważniejsza, która jest prawdziwa. 

Przewodniczący Rady Powiatu stwierdził, iż zasadny jest wniosek, że 

materiały powinny być wysłane do radnych w wersji A i wersji B, żeby ewentualne 

różnice czy rozbieżności ustalić. 

Rada Powiatu przyjęła wniosek przez akceptację.  

Radny Tomasz Dziokan poinformował, że do 6 września 2022 r. ma być 

uruchomiony tomograf w Olecku. Koszt zakupu tomografu wyniósł 2 mln 388 tys. zł. 

Radny Andrzej Dunaj podziękował za bardzo dobrą wiadomość. 

Ad 14. Zamknięcie obrad.  

Przewodniczący Rady Powiatu w Olecku poinformował, że następna XXXI 

(trzydziesta pierwsza) sesja planowana jest na 25 sierpnia 2022 r. (czwartek) o 

godz. 13:00. 

Wobec wyczerpania porządku posiedzenia Przewodniczący Rady Powiatu w 

Olecku zamknął obrady XXX Sesji Rady Powiatu w Olecku. 

 

Posiedzenie prowadził:  

Przewodniczący Rady Powiatu w Olecku 

Kazimierz Iwanowski 
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Przygotował(a): Małgorzata Milczarek 

Referent w Wydziale Organizacyjnym 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


